
باادامهروندخشکسالیوکمآبی؛
چشمنگرانخطهخورشیدبهآسمانکمبارش

4

قالیبافچشمبهپاستوردارد

شماره 1393 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان

نبه
شــــ

17
10
1401

2

با سلام خد مت امام عصر)عج(
مثلقصهگویی: یی فراموشیسنتها به اشاره با نجفیان رسول

سوءتغذیه دچار
میشویم فرهنگی
5

7

3

ورزش

دیدگاه

آفتفوتبالایران؛
قراردادهایپوشالی!

یورگن لوکادیــا دو روز مانده به دربی ۹۹ به یکباره 
وسایل خودش را جمع می کند و راهی فرودگاه می 
شــود و ایران را ترک می کنــد. بدون هیچ دلیل و 
توضیحی. البته مدیران پرسپولیس گفته اند که او 
قول داده ۴۸ ســاعته برگــردد اما چند هفته ای از 
رفتن او گذشته و به نظر می رسد هنوز ۴۸ ساعت 
مدیران پرسپولیس فرا نرسیده است. گرچه لوکادیا 

شب گذشته بالاخره سکوتش را شکست و ...

ابوالفضل خدائی/ روز دوشنبه دوازدهم دی ماه 
آنتونی بلینکن، وزیر خارجه آمریکا، طی تماسی 
تلفنی با الِی کوهن، وزیر خارجه جدید اسرائیل، 
توافق هسته ای با جمهوری اسلامی را غیر قابل 
احیا دانست و بر افزایش فشارها علیه ایران تاکید 
کرد. اشاره بلینکن به عدم احیای برجام در حالی 
مطرح شــد که چندی پیش جــو بایدن رئیس 
جمهور آمریکا بــه صراحت اعلام کرد که برجام 
مرده اســت. موضعی که از سوی دیگر مقامات 
آمریکایی از جمله ند پرایس ســخنگوی وزارت 
خارجه این کشور نیز تکمیل شد، به گونه ای که 
واشنگتن، تهران را یکی از پیچیده ترین چالش 
ها دانست و ضمن اعلام خروج توافق هسته ای 
از دستور کار، تمرکز بر روابط ایران و روسیه را با 
توجه به تحــولات جنگ اوکراین از اولویت های 

اصلی اعلام کرد.
ادامه در صفحه

مرگ بی سر و صدای یک توافق
برجاممُردیابهقتلرسید؟

قالیباف : به چه حقی می گوییم به خانم »بدحجاب«، اجازه ندهیم سوار مترو شود
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قالیبافچشمبهپاستوردارد
قالیباف  رئوفیان گفت:  صحبت هــای 
شــائبه ای به وجود می آورد که ایشان 
می خواهند در انتخابات نامزد شوند یا 
برای راهیابی به یک کرسی یا مسئولیت 
خطیر در نظام جمهوری اســلامی کار 

جدیدی را شروع کردند.
غلامرضا رئوفیان فعال سیاسی اصولگرا ، 
در پاسخ به این سوال که آقای قالیباف 
در روزهای گذشته صحبت از حکمرانی 
نو را مطرح کرده است در حالی که در 
گذشــته واژهایی مانند سوپرانقلابی و 
نواصولگرایی از جمله واژه های پرتکرار 
رئیس مجلس بوده است، تحلیل شما 
درباره این صحبت ها چیســت، گفت: 
ما در ارتباط با خلق واژه های سیاســی 
که در ادبیات سیاســی ما جا می گیرد، 
معمولا در قالب پیشــنهاد و یا انتقاد؛ 
کلیدواژه هایــی را به کار می بریم مانند 
آنچه آقای قالیباف در گذشته از عنوان 
نواصولگرایی یا اخیرا نوحکمرانی مطرح 

کردند.
وی افــزود: خلق این نــوع کلیدواژه ها 
قاعدتا صــرف بیان موضــوع کفایت 
نمی کند بلکه مهم تــر از بیان موضوع، 
بایــد به جهت رســیدن به یک هدف 
روشن یا تبیین راهبرد برای دستیابی 
به آن هدف غایی و نهایی باشــد و اگر 
غیر از آن باشــد، فقط بیان کردن یک 
موضوع اســت. در حالــی که خود آن 
مساله باید به عنوان یک موضوع مورد 
تجزیــه و تحلیل قرار بگیرد و منجر به 
حل مساله و در نهایت دستیابی به آن 
هدفی که از تبیین آن راهبرد استفاده 
می کنیم، شود. لذا خیلی این موضوعات 

کارگشا نیست.
رئوفیان تصریح کرد: این نوع اظهارات 
بیشتر کار پژوهشــگران، محققین و 
کسانی است که به عنوان کاوشگران 
در حوزه های مختلف فعالیت می کنند 
و با هــدف حل مشــکل و مســاله 
راهکاری ارائه می کنند. مســاله امروز 
ما در جامعه چیست؟ مساله امروز ما 
نارضایتی مــردم و افزایش میزان نرخ 
نارضایتــی از نحوه حکمرانی اســت. 
مــا باید ایــن معضلات را بــه عنوان 
یک موضوع با حضور اندیشــمندان و 
متفکرین و کســانی که می توانند بعد 
از بررسی ها و تجزیه و تحلیل ها نتیجه 
بگیرند، در دستور کار قرار دهیم و بعد 
از آن نتیجه خروجــی راه حلی برای 

حل مشکلات باشد.
وی افزود:  متاســفانه تا الان در این ۴۳ 
ســال گذشــته که امروز در گام دوم 
انقلاب قرار داریم، به لحاظ عملکردهای 
سلیقه ای و نداشتن برنامه های مدون و 
تصمیماتی که مبتنی بر پیش بینی های 
لازم باشد تا از اعمال چنین تصمیماتی 
که می خواهد بــه مرحله اجرا دربیاید، 
جلوگیری شود، نتیجه کار مسائلی شده 
که امروز می بینیــم. من فکر می کنم 
آقایان قالیباف یا رئیسی و کسانی که در 
مصدر امور اجرایی و تقنینی و قضائی 
کشــور بوده و مســئولیت های به این 
شکل دارند، بهتر است به حوزه وظیفه 
خودشان ورود پیدا کنند و اجازه دهند 
این مسائل در حوزه پژوهش، تحقیق و 

بررسی پیگیری شود.
رئوفیــان در ادامه گفــت: البته آن ها 
می توانند پیشنهادات خود را مطرح و 

در اتاق های فکر تشکیل شده که در آن 
اندیشمندان، صاحبنظران و متفکرانی 
مربوط به آن حوزه هستند بررسی کرده 
و در نهایت خروجی آن را ارائه دهند که 
قوه مجریه آن خروجی ها را اجرا کند یا 
قوه مقننه در تصمیمات خودش آن را به 
کار ببندد. لذا من احساس می کنم این 
صحبت ها این شائبه  را به وجود می آورد 
نامزد  انتخابــات  که می خواهنــد در 
شــوند یا برای راهیابی به یک کرسی 
یا مسئولیت خطیر در نظام جمهوری 

اسلامی کار جدیدی را شروع کردند.
وی افزود: چیزی به برگزاری انتخابات 
مجلس در ســال ۱۴۰۲ نمانده است. 
بیان این مســائل چنیــن ذهنیت یا 
پیامــی را به اذهــان عمومی و جامعه 
سیاسی کشــور منتقل می کند که از 
الان می خواهنــد انتخابات را مدیریت 
کرده و یــا با گفتمان به میدان بیایند. 
باید به آنان گفت، به مسائلی که امروز 
در زمین معطل مانده بپردازید، ما امروز 
در قوه مقننه، مجریه و قوه قضائیه مشکل 
داریم. من مخالــف بحث ها و واژه های 

جدید از ســوی کسانی هستم که باید 
پاسخگوی عملکرد خودشان باشند، این 
مســئولان به جای آنکه چیز جدیدی 
را خلــق کنند اجــازه بدهند هرکاری 
در حوزه خودش و توســط افرادی که 

مرتبط با موضوع هستند، پیش رود.
رئوفیان در پاســخ به این سوال که آیا 
در شرایط کنونی نیاز است در حکمرانی 
خودمان تغییراتی ایجاد کنیم، گفت: ما 
باید در سازوکار خودمان هم اصلاحاتی 
را اعمال کنیم. یعنی به طور کلی نیاز 
است که در ســاختار موجود، بازنگری 
درباره قانون اساســی که آخرین بار در 
سال ۶۸ اتفاق افتاد نسبت به امروز که 
در سال ۱۴۰۱ هستیم اتفاق بیافتاد تا 
تغییراتی در ساختار آن به وجود بیاید. 

نکته دوم به حکمرانی برمی گردد.
وی افــزود: به هرحــال حکمرانی یک 

سیاست می خواهد و برای این سیاست 
یک مجموعه حکمران می خواهد. قاعدتا 
اگر در این سازوکار و ساختار اصلاحاتی 
اعمال شــود، بــا توجه بــه الزامات و 
آئین نامه ای که تشــکیل می شود، باید 
برای اجرای آن سیاست های حکمرانی، 
ســراغ حکمرانانی رفت کــه قابلیت 
اجرای آن سیاســت ها را داشته باشند. 
از مهم ترین شاخصه هایی که حکمرانان 
توانمند برای اجرای آن سیاســت های 
حکمرانــی نیاز دارند، بصیرت اســت. 
بصیرت موجــب رســیدن جامعه به 
جایگاهی می شود که مشکلات آن به 
حداقل ممکن می رسد و عدم بصیرت 
مانع رسیدن انســان به جایگاه واقعی 

خودش می شود.
وی تصریح کرد: جایگاه واقعی انســان 
کجاست؟ رصد آدمی به جایی که به جز 
خدا را نبیند. ما اگر بخواهیم در سیستم 
حکمرانی  خود تغییری ایجاد کنیم، اول 
باید به سیاست های حکمرانی برگردیم 
و آنها را اصلاح کنیــم. آنها که اصلاح 
شــد، به تناســب آن، حکمرانانی که 

قابلیت اجرای آن سیاســت ها را دارند 
با توجه به همه شــرایط و شاخصه ها 
از جمله بصیرت، به معنای آن بینایی 
شــهودی و قلبی و در کنار آن بینایی 
حسی و ظاهری انتخاب کنیم. بصیرت 
در کنار بصر است. یک زمانی ما چشم 
ســر داریم که بینایی حسی و ظاهری 
ما اســت که راه را از چاه تشــخیص 
می دهیم و قطعا خیلی از مشکلات ما 
حل خواهد شد. اما بصیرت یعنی قدرت 
بینایی، قلبی و شهودی که انسان را به 
جایگاهی می رساند تا به لحاظ معرفتی 

می تواند مسائل را پیش بینی کند.
رئوفیان گفت: نماینده مجلس ما باید 
بصیرت داشته باشد. بصیرتی که رهبر 
انقــلاب روی آن تاکید دارند برای من 
عام نیست، اما برای کسی که می خواهد 
به مجلس برود، رئیس جمهور شــود، 

رئیس قوه قضائیه یا مسئولان رده بالای 
کشوری شود و تصمیم گیرنده هستند و 
به عنوان عالی ترین مقامات تصمیم گیر 
می خواهند در کشــور عمل کنند باید 
دارای بصیرتی باشند که بتوانند عواقب 

هر تصمیم گیری را پیش بینی کنند.
وی تصریح کرد: اگر فردی رئیس جمهور 
می شود اقدامات او چه پیامدهایی را به 
دنبال خواهد داشــت؟ تصمیم خوب 
گرفتن جای خود، اما اجرای تصمیمات 
نادرســت چه پیامدهایــی را به دنبال 
خواهد داشــت؟ قانونی که در مجلس 
وضع می شــود قانون گذار باید بداند با 
وضع این قانون که باید به قوه اجراییه 
اعلام شود و به اجرا درآید چه پیامدها 
و حوادثی را در آینده به همراه خواهد 
داشــت؟ به نفع یا ضرر جامعه است؟ 
امام )ره( پیش بینی می کرد. حاج قاسم 
به آن بصیرت رســیده بود که وقایع را 
پیش بینی می کرد و بعد از آن تصمیم 

می گرفت و جلو می رفت.
رئوفیان گفــت: لذا اگــر بخواهیم در 
حکمرانان و در شیوه حکمرانی تغییری 
ایجــاد کنیــم باید تغییــرات مبتنی 
بر تصمیماتی باشــد که برخاســته از 
مطالبات همه جانبه و پیش بینی هایی 
برای آینده اســت که از اجرای چنین 
تصمیماتی چه وقایعی رخ می دهد. به 
همین سادگی نیست. متاسفانه چون 
ما به این مسائل کمتر توجه می کنیم، 
می بینیم تصمیمات مــان در آینده با 
مشکلاتی مواجه می شود که علاجش 
هم سخت اســت. پس عقلانیت حکم 
می کند قبل از واقعه علاج کنیم نه قبل 

از آن.
وی در پاســخ به این ســوال که فکر 
می کنید شیوه حکمرانی نو باید در چه 
شرایطی به وجود بیاید، گفت:  اول باید 
حکمرانی نو را تعریــف کنند. در ابتدا 
گفتم خلق یک ادبیات و واژگان سیاسی 
صرفا اکتفــا نمی کند. اولا باید از ناحیه 
اهل آن مطرح شود و بعد از مطرح شدن 
آن را باید هدف گذاری کرد. باید مساله 
این موضوع مشــخص شود. باید روش 
رسیدن به حل مســاله بیان شود. باید 
ببینیم تعریف آقای قالیباف از حکمرانی 
نو چیست؟ باید پرســید این موضوع 
فی البداهه مطرح شــده یا در اتاق فکر 
ماه ها روی آن فکر شده است؟ بنابراین 
مطرح نکردن این موضوع بهتر از مطرح 

کردنش است.

 چیزی به برگزاری انتخابات مجلس در سال ۱۴۰۲ نمانده است. بیان 
این مسائل چنین ذهنیت یا پیامی را به اذهان عمومی و جامعه 
سیاسی کشور منتقل می کند که از الان می خواهند انتخابات را 
مدیریت کرده و یا با گفتمان به میدان بیایند. باید به آنان گفت، 
به مسائلی که امروز در زمین معطل مانده بپردازید، ما امروز در 

قوه مقننه، مجریه و قوه قضائیه مشکل داریم
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قالیباف : به چه حقی می گوییم به خانم »بدحجاب«، اجازه ندهیم سوار مترو شود
بعضی از کسانی که امروز مدافع حاج قاسم 
هســتند آن روزها به حاج قاسم برچسب 
می زدند. برخی سوپرانقلابی ها حاج قاسم 
را انقلابی نمی دانستند. محمدباقر قالیباف، 
رئیس مجلس در برنامۀ تلویزیونی »ملک 
سلیمان«: فرد )مهســا امینی( اومده در 

مجموعه پلیس، اتفاقی برای او افتاده من 
به پلیس گفتم این اتفــاق در مجموعۀ 
شما افتاده است. حرف مرد یکی نیست. 
حرف مرد دوتاســت. هر وقت اشتباهی 
کردید، باید عذرخواهی کنید. عذرخواهی 
شفاهی هم کفایت نمی کند. باید جبران 

خســارت کنید. به چه حقی می گوییم 
وقتی خانمی بدحجاب است اجازه ندهیم 
به مترو سوار شود؟ مهمترین هدف دشمن 
 در ســال ۱۴۰۱ ایجاد دوقطبی است. هر 
دوقطبی ای که در کشور ایجاد کنیم به نفع 

دشمن است.

حکمرانی نو با پرهیز از قبیله گرایی
مهدی عرب صادق/ معاون سیاسی حزب موتلفه

نگارنده از حکمرانی نو می گوید و اســاس آن را بر شــالوده 
حکمرانی گذشته می داند و معتقد است این حکمرانی باید بر 

بستر اندیشه های رهبر انقلاب و مکتب امام )ره(باشد
بیاموزیــم در تحلیل هایمــان فکر را نقدکنیــم و نه این که 
بر اســاس ذهنیت به فرد، فکر را مــورد تمجید یا تنقید قرار 
دهیم، اصل تفکر و شجاعت بیان فکر تحسین دارد. اما به نظر 
بنده در حکمرانی نو باید از مواجهه های انتقادی و ســلبی به 
رویکردهای ایجابی و اثباتی کوچ کنیم و باید مرزهای رســانه 
های نوین را در نوردیم وســطح شــناخت ها به حدی برسد 
که ســربازهای جنگ شناختی در جبهه خودی و غیر خودی 
مشخص باشند و مهم تر آنکه کشته های و زخمی های خود 
را در جنگ و گرداب ســهمگین رســانه های نوین بشناسیم 
چه بســا کشته های جبهه ی ما، سرباز جبهه ی دشمن شده 
باشند که این خطری است مضاعف بر خطرهای جنگ سخت 

و نظامی.
در حکمرانی نو باید بین ما و دشــمن غباری نباشد و در این 
روش زاویه ای بین ما و انقلاب اســلامی نباشد و حتی قبل از 
آن بایســته اســت که »ما« را تعریف کنیم و این »ما« ذراتی 
از آفتاب و راهبرد حرکتی اش ســه گانــه عقلانیت، معنویت 
و عدالت باشــد. در حکمرانی نو، »ما« جمع »من« نیســت، 
چون اصلا »من«ی وجود ندارد در تعریف این »ما« از خویش 
بسندگی به دور هســتیم. اگر از حکمرانی نو می گوییم، باید 
بر بستر ارزیابی حکمرانی گذشته بایستیم و برای حل مسئله 
هایی که به مشکل و شاید بحران تبدیل شده، هزینه بپردازیم 
تا بستر محکم شود، چرا که حکمرانی نو بر شالوده حکمرانی 

گذشته بنا می شود.
حال این هزینه ها را شناسایی کرده ایم؟ شناسایی این هزینه 
هــا با تابع هدف بهینه ســازی حکمرانی در جهت نو شــدن 
قیدهای عقلانیت، اصالــت و انقلابی گری دارد و این منطبق 
بر سه گانه ای اســت که برای »ما« تعریف کردیم. حکمرانی 
نو باید بر بســتر اندیشه های سیاســی رهبر انقلاب و مکتب 
معمار کبیر انقلاب باشد و این بستر سازی رضایت می طلبد و 
اعتماد به کارآمدی ما در اداره کشور که باید از جامعه به سبد 
حاکمیت تزریق شــود. اگر این نشــود حکمرانی نو در سطح 
نــازل »ری برندینگ« می ماند و خواهد ماند. امروز حکمرانی 
نو، پشتوانه گفتمانی قوی می طلبد تا مثلا اصلاح طلبانی آن را 
مصادره به مطلوب نکنند. تحقق این رویکرد حرکت به سوی 
حکمرانی نویــن اجماع محوری می طلبــد و پرهیز از قبیله 

گرایی ضرورت آن است.
حکمرانی نو، تعظیم در برابر قانون می طلبد، خواستگاه قانون 
هــم در مجلس اســت و ناظر بر اجرای آن نیــز قوه تقنین و 
رئیس جمهور سوگند به اجرای قانون اساسی یاد کرده است. 
در نــگاه مصداقی ترجمان گفتمانی حکمرانی نو، تغییر قانون 
اساسی نیست بلکه احترام و تفسیر دقیق قانون اساسی است. 
باید با طراحی گفتمانی دقیق از ابهام آلودگی این طرح کاست 
و اگر نشود جامعه گرفتار فرض های فریبنده بدخواهان مردم 
می شوند. پر واضح است حکمرانی چه »کهنه« و یا »نو«، که 
در تعریف »نو« هم حرف بسیار است، حکمران قاعده و منطق 
دارد و همه جای دنیا این منطق، عمل به همان قانون اساسی 

است و قوانین پایین دست منبعث از این قانون.
باید ناحیه مبتلا به اشــکال را در شــیوه ی حکمرانی گذشته 
بیابیم و بررســی کنیم آیا در نواحی ایراد اصل به اصل قانون 
اساسی رعایت شده و حتی قوانین پایین دست منطبق هستند 
یا خیر و اگر نبود یعنی فعل بد یا ترک فعل عامل بوده اســت 
و آن جبران شود. با فرض اشتباه محاسباتی بر ضرورت تغییر 
قانون اساســی، بدفعلی یا ترک فعل ها به فرمت جدید قانون 

نیز سرایت می کند و درد همچنان باقی است.
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گامبهگامتادیکتاتوری
چوئه ســانگ هون؛ روزنامه نگار اهل کره 
جنوبی که برنده جایزه پولیتزر اســت. او 
رئیس دفتر سئول روزنامه نیویورک تایمز 
می باشــد. جایزه پولیتزر در سال ۲۰۰۰ 
میلادی به او به دلیل گزارشی تحقیقی در 
مورد کشف قتل عام غیر نظامیان کره ای 
توسط سربازان  امریکایی در طول جنگ 
کره اعطا شد. او هم چنین در سال ۲۰۰۹ 
میلادی موفق بــه دریافت جایزه انجمن 
آســیایی برای تعالــی در روزنامه نگاری 

آزبورن الیوت شد.
به گزارش فرارو به نقل از نیویورک تایمز، 
حضــور دختر »کیم جونــگ اون« رهبر 
کره شــمالی در تصاویر رسانه های دولتی 
و در عکس های بدون تاریخ منتشر شده 
در روز سال نوی میلادی گمانه زنی های 
فزاینده ای را در مورد برنامه های جانشینی 

در کره شمالی ایجاد کرده است. 
رسانه دولتی کره شمالی جزئیات زیادی 
در مورد این دختر جوان که در هفته های 
اخیر چندین بار در کنار »کیم جونگ اون« 
رهبر کشور ظاهر شده فاش نساخته است. 
در روز سال نوی میلادی رسانه های دولتی 
کره شمالی عکس هایی را بدون ذکر تاریخ 
عکسبرداری از او و کیم در حال بازدید از 
تاسیسات موشکی هسته ای منتشر کردند. 
ســن و نام او هنوز گزارش نشده است. از 
او صرفا تحت عنوان »دوست داشتنی ترین 
دختر آقای کیم« یاد می شود. انتشار این 
تصاویر کافی بود تا پرسش هایی در مورد 
جایگاه این دختر جوان در خاندان کیم و 
این که آیا او به مقام جانشینی کیم خواهد 
رسید یا خیر مطرح شود. در کره شمالی 
نظام سیاســی پادشاهی مستقر نیست و 
رهبر ارشد آن کشور در ظاهر از طریق رای 
اعضای کنگره حزب کارگران حزب حاکم 
بر کشور انتخاب می شود. با این وجود، در 
عمل خاندان کیم از زمان به قدرت رسیدن 
در پایان جنگ جهانی دوم کشــور را به 
مثابه یک شرکت خصوصی خانوادگی اداره 
کرده اســت. پدربزرگ و پدر کیم تا زمان 
مرگ شــان در قدرت بودند. کیم دوشنبه 
آینده ۳۹ ساله می شود و ۱۱ سال است که 
در قدرت بوده و بعید به نظر می رسد به این 
زودی ها از قدرت کناره گیری کند. با این 
وجود، این پرسش که چه فردی رژیم کره 
شمالی و زرادخانه هسته ای در حال رشد 
آن را بــه ارث خواهد برد موضوعی جذاب 
برای بحث توسط تحلیلگران است به ویژه 
در زمانی کــه تردید هایی جدی در مورد 

سلامت کیم مطرح شده است.
گمانه زنی ها در مورد برنامه های جانشینی 
کره شمالی زمانی آشکار شد که سئول و 
واشنگتن در هفته جاری اعلام کردند که 
در حال بحث در مورد چگونگی مقابله بهتر 
با تهدید فزاینــده متوجه از جانب برنامه 
هســته ای کره شمالی با استفاده از طیف 
کاملی از قابلیت های دفاعی آمریکا هستند.

بازی حدس زدن در مورد جانشینی کیم 
اولین بار پس از پرتاب موشک بالستیک 
قاره پیمای هواســونگ -۱۷ توسط کره 
شــمالی در تاریخ ۱۸ نوامبــر در یکی از 
مهم ترین آزمایش های تسلیحاتی آن کشور 
آغاز شد و یک روز پس از آن، رسانه دولتی 
کره شــمالی گزارش داد که کیم همراه با 
دختــرش نظاره گر پرتاب موشــک بود و 
عکس هایی از آن دختر با ژاکت سفید بر 
تن منتشر شد که دست کیم را در حالی 
که در اطراف محل آزمایش موشــک قدم 

می زدند گرفته بود.
چنــد روز پس از آن آژانس اطلاعات ملی 
کره جنوبی موفق به شناســایی آن دختر 
جوان شــد و نــام او را »کیم جــو آئه« 
اعلام کرد. »دنیس رودمن« ستاره سابق 
بسکتبال زمانی که در سال ۲۰۱۳ میلادی 
با کیم در پیونگ یانــگ ملاقات کرد آن 
دختــر را دیده بود. حضور عمومی جو آئه 
مهم بود. این اولیــن باری بود که پیونگ 
یانگ تایید می کرد که کیم صاحب فرزند 
اســت. تا پیش از اولین حضور آن دختر 
در رســانه های دولتی شــهروندان عادی 
کره شــمالی هرگز هیچ یــک از فرزندان 
کیم را ندیده بودنــد. مقام های اطلاعاتی 
کــره جنوبی اعلام کرده اند که کیم ســه 
فرزند دارد که احتمالا بزرگترین آنان یک 
پسر اســت. آنان اعلام کرده اند که جو آئه 
دومین فرزند اوســت که گمــان می رود 
۹ یا ۱۰ ساله باشد. گمانه زنی ها در مورد 
جانشینی زمانی عمیق تر شد که »جو آئه« 
دوباره به پدرش پیوست. این بار در اواخر 
نوامبر در یک عکس دسته جمعی با حضور 
مهندســان موشکی کره شمالی دید شد. 
او در آنجا با لباســی رسمی تر با یک کت 
مشکی بلند دیده شد و دستان اش را روی 
شانه های پدرش قرار داده بود و پدرش در 

مقابل جمعیت مهندسان کره ای را تشویق 
می کرد و ژنرال های ارشد در برابر آن دختر 

جوان سال تعظیم می کردند.
»چئونگ ســئونگ چانگ« پژوهشــگر 
قدیمی در مورد خاندان کیم در انســتیتو 
سجونگ در کره جنوبی می گوید: »انتشار 
این عکس ها احتمالا بخشــی از برنامه ای 
اســت که به دقت روی آن کار شده تا به 
مردم کره شمالی نشان دهد که کیم جوآئه 

قرار است جانشین پدرش شود«.
اگر کیم یک دختر را به جای پســرش به 
عنوان وارث انتخاب کند این حرکتی بسیار 
غیر عادی در کره شمالی کشوری عمیقا 
مردسالار خواهد بود. با این وجود، شخص 
کیم نیز تا پیش از قدرت گرفتن انتخابی 
بعید بــرای رهبری کره شــمالی قلمداد 
می شد. به گفته تحلیلگران زمانی که کیم 
کوچک ترین پسر از سه پسر خانواده بود 

به دلیل بروز رفتار های ســلطه جویانه از 
خود از سوی »کیم جونگ ایل« پدرش به 
عنوان جانشین انتخاب شد و بر برادران اش 
غلبه کرد. اگرچــه اعضای هیئت رهبری 
کره شــمالی عمدتا مرد هســتند با این 
وجود، در رژیم تحت رهبری کیم چندین 
زن سرشــناس از جمله »ری، چون هی« 
مجری برجسته تلویزیونی، »چوئه سون 
هوی« وزیر امور خارجه و »کیم یو جونگ« 
خواهر و سخنگوی کیم حضور دارند که در 
ماه های اخیر چندین تهدید جنگ طلبانه را 

علیه کره جنوبی مطرح کرده بود.
به گفته برخی تحلیلگران کیم با افشای 
احتمالا  احتمالی اش  جانشین  زودهنگام 
قصد دارد از اشتباهاتی که پدرش مرتکب 

شد خودداری نماید.
»کیم جونگ ایل« زمانی که پسرش هنوز 
یک کودک بود او را به عنوان وارث قدرت 
در نظــر گرفت، امــا وی را خارج از حلقه 
درونی قدرت خود و در خفا نگه داشــت. 
بسیاری از تحلیلگران حدس می زدند که 
»کیم جونگ نام« پسر ارشد کیم جونگ 
ایل و برادر ناتنی کیم جونگ اون جانشین 
پدرش خواهد شد. عده ای دیگر می گفتند 
که »کیم جونگ چول« برادر بزرگتر کیم 
به عنوان جانشــین پــدر انتخاب خواهد 

شــد. برخی دیگر نیز می گفتند که اصولا 
جانشینی موروثی در کره شمالی با مرگ 

کیم جونگ ایل پایان خواهد یافت.
تنها پس از ســکته مغزی پدر در ســال 
۲۰۰۸ بود که کره شمالی به این موضوع 
اشــاره کرد که کیم جونگ اون جانشین 
منتخب پدرش می باشد. مردم عادی کره 
شمالی هرگز کیم را ندیده بودند تا این که 
در ســال ۲۰۱۰ میلادی او در رسانه های 
دولتی ظاهر شــد. هنگامی که پدرش در 
ســال ۲۰۱۱ درگذشت در داخل و خارج 
از کشور در مورد توانایی کیم برای رهبری 
تردید های زیادی وجود داشت. سال ها به 
طول انجامید تــا او از طریق مجموعه ای 
از پاکســازی های خونین از جمله اعدام 
عمویش و تــرور برادر ناتنی اش اقتدار بی 

چون و چرای خود را تثبیت کرد.
پس از به دست گرفتن قدرت، کیم تصمیم 

گرفت تا اعضای دولت و اعضای خانواده اش 
کم تر مخفی شوند. پدرش به دلیل زندگی 
با زنان زیبا از جمله مادر کیم معروف بود، 
اما هرگز آنان را به مردم کره شمالی معرفی 
نکرد. یکی از اولیــن اقداماتی که کیم به 
عنوان رهبر کره شمالی انجام داد آن بود 
که با »ری ســول جو« همسرش در انظار 

عمومی ظاهر شد.
»چئونگ« می گوید ممکن اســت کیم با 
افشــای زودهنگام جانشین »زمان کافی 
برای آماده شدن به جانشین خود بدهد«. 
او می افزاید: »کیم قصد دارد از جانشینی 
شتابزده و ســریع در داخل کره شمالی و 
ایجاد بدبینی در خارج از کره شــمالی در 

مورد جانشین اش اجتناب ورزد«.
اکثر تحلیلگران با این نظر موافق هستند 
که کیــم با نمایش یکی از فرزندان اش در 
رویداد های مرتبط با زرادخانه تسلیحاتی 
خود به مردم کره شمالی به ویژه به جوانان 
آن کشــور یادآوری کــرده که حکومت 
خاندان اش و توسعه تسلیحات هسته ای در 

نسل بعدی ادامه خواهد یافت.
با این وجــود، همگان حضور »جو آئه« را 
نشانه ای از برتری او در خانواده نمی دانند. 
»آن چان ایل« شــهروندی فراری از کره 
شمالی که اکنون یک موسسه تحقیقاتی 
را در ســئول اداره می کند می گوید: »این 
نتیجه گیری  زودهنگام است که بگوییم او 
جانشین خواهد شد به خصوص اگر پدرش 

یک پسر داشته باشد«.
»تائه یونگ هو« دیپلمات سابق کره شمالی 
که در سال ۲۰۱۶ میلادی به کره جنوبی 
گریخت و اکنون در سئول نماینده پارلمان 
می باشد معتقد است نمایش فرزند کیم با 
هدف ارائه چهره ای خدا گونه به او صورت 
می گیرد مشابه کاری که با شخص کیم در 

زمان جانشینی او صورت گرفت.
کیم در هفته های اخیر چندین مقام ارشد 
را برکنار کرده و یا به آنان ارتقا درجه اعطا 
کرده و اغلب دست به تغییراتی در کابینه 
زده است. »پاک جونگ چون« یک مقام 
ارشد نظامی هفته گذشته با فرد دیگری 
جایگزین شد. »آن« می گوید: »شهروندان 
کره شمالی حکومت موروثی خاندان کیم 
را امری بدیهی تصور می کنند، زیرا هرگز 
انتخابات آزاد را تجربه نکرده اند. آنان کم تر 
به این موضوع که چــه فردی حکمرانی 
خواهد کرد علاقــه دارند بلکه بیش تر به 
این موضوع علاقمند هستند که چه فردی 
زندگی شان را بهتر از دوره کیم جونگ اون 

خواهد ساخت«.

حضور دختر »کیم جونگ اون« رهبر کره شمالی در تصاویر 
رسانه های دولتی و در عکس های بدون تاریخ منتشر شده در روز 
سال نوی میلادی گمانه زنی های فزاینده ای را در مورد برنامه های 

جانشینی در کره شمالی ایجاد کرده است

,,

اولیانوف: اروپا و آمریکا می خواهند درباره ایران به سمت »پلن بی« حرکت کنند
نماینده روسیه در وین گفت: به نظر می رسد 
که تروئیکا و آمریکا تمایل دارند به ســمت 
»پلن بی« حرکت کنند. این رویکرد اشتباهی 
بزرگ اســت. میخائیل اولیانــوف، نماینده 
روسیه در سازمان های بین المللی مستقر در 
وین ادعا های مطرح شده از سوی کشور های 

غربی درباره ارسال پهپاد به روسیه را »بهانه ای 
ناشیانه« برای متوقف کردن مذاکرات وین در 
خصــوص برجام توصیف کــرد. به گزارش 
فــارس، اولیانوف در توییتر نوشــت: ادعا ها 
درباره عرضه پهپاد ]از سوی ایران به روسیه[
بهانه ای ناشیانه برای توقف مذاکرات وین در 

خصوص برجام است. به نظر می رسد آمریکا 
و ســه کشور اروپایی برای حرکت به سمت 
پلن بی وسوسه می شوند. او در ادامه نوشت: 
اشتباهی بزرگ است. دشــوار بتوان تصور 
کرد چنین طرحی، گزینه ای معتبر باشد. به 

احتمال زیاد بیهوده خواهد بود.

ضربــه ای دیگر به این توافق که اولین آن با خروج دونالد ترامپ 
رئیس جمهور سابق آمریکا در ســال ۲۰۱۸ آغاز شد. اگرچه در 
داخل صداهای مخالفی علیه این توافق شنیده می شد و تندروها 
حملات تندی را نسبت به آن مطرح می کردند اما در نهایت ایالات 
متحده با بی مسئولیتی هر چه تمام و یکجانبه گرایی این توافق را 
زیر پا گذاشت. اما سناریو آنگونه که دولت ترامپ روی آن حساب 
باز کرده بود محقق نشد و ایران با صبر راهبردی یکساله خود روند 
کاهشی تعهدات را به صورت تدریجی در پنج گام دنبال کرد. در 
آن ســو که دولت ترامپ به دنبال اجماع سازی علیه ایران بود در 
شورای امنیت شکست خورد و تلاش برای فعال سازی مکانیسم 
ماشه به محکومیت اقدام کاخ سفید و شکست نقشه انزوای ایران 

در عرصه بین المللی تبدیل شد.
شکست کارزار فشــار حداکثری دولت قبل آمریکا علیه ایران با 
شکست ترامپ نیز مواجه شــد و پیروزی جو بایدن در انتخابات 
و ورود به کاخ ســفید با توجه به وعــده های انتخاباتی او امیدها 
را برای احیای برجام زنده نگه داشــت. اما مسیر بایدن نیز تفاوت 
چندانی با دولت ترامپ نداشــت و در نهایت وی با زیرپا گذاشتن 
وعده انتخاباتی خود عملا ورود بدون پیش شــرط ایالات متحده 
به توافق هســته ای با ایران را کنار گذاشت. اما این مساله مانع از 
ادامه تلاش ها برای احیای توافق نشد چرا ضرورت احیای برجام و 
نبود جایگزین مناسب سبب شده بود تا طرفین نگاه مشترکی به 

این موضوع پیدا کنند. ایستگاه 
ششــم مذاکرات وین، مسیر 
گفتگوها را برای حل اختلافات 
باقی مانده و نهایی کردن توافق 
در اواخــر دولت دوازدهم و در 
اسفندماه ســال ۱۳۹۹ فراهم 
کــرد. اما طرح ۹ ماده مجلس 

شورای اسلامی با نام »اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت 
از حقوق ملت ایران« که در اواســط آذرماه همان سال به تصویب 
رسید، سنگ دیگری را پیش روی احیای برجام گذاشت و عملا 
پرونده هسته ای ایران به دولت سیزدهم منتقل شد. حسن روحانی 
رئیس جمهور سابق اخیرا طی دیداری با استانداران سابق گفت: 
»تلاش کردیم برجام را به نتیجه برســانیم. با اینکه می دانستیم 
اجرایی  شــدن برجام به دولت بعد می رســد و پول آن در دولت 
بعد به خزانه کشور واریز می شود، اگر برخی موانع پیش نمی آمد 
ما می توانستیم در اسفند ۹۹ تحریم را تمام کنیم.« اهمیت بهره 
گیری از فرصت های آن برهه موضوعی بود که محمدجواد ظریف 
وزیرخارجه سابق نیز بر آن تاکید داشت. وی طی گفتگویی اظهار 
داشــت: »شرایط موجود فعلی نمی تواند برای ماه های آینده نیز 
پایدار باشد. وضعیت دنیا ثابت نیست و کنشگران در این شرایط در 
حال فعالیت هستند و فرصت های پیش رو را نمی توان همیشگی 

تلقی کرد.«
با این وجود دولت سیزدهم شعار خود را گره نزدن سفره و معیشت 
مردم به برجام و مذاکرات عنوان کرد و بر مذاکره از موضع قدرت 
تاکید ویژه ای داشت و بر آن باور بود که می توان امتیازات بیشتری 
را از طرف مقابل گرفت و در »مذاکرات رفع تحریم ها« بدون نام 
بردن از برجام موفق ظاهر شد اما متاسفانه پیشرفت های ملموسی 
در این خصوص حاصل نشــد و اهمیت دیپلماســی و سیاست 
خارجی اثر خود را بر روی مســائل داخلی کشــور از جمله تورم، 
کاهش ارزش پول ملی و افزایش نرخ ارز نشان داد. مساله ای که 
انتقادها را نسبت به تیم مذاکره کننده و عملکرد آن در مذاکرات 
نیز به همراه داشــت و هر چه زمان بیشــتر سپری شد تحولات 
داخلی و بین المللی بر پیچیدگی های روند اضافه کرد. آغاز جنگ 
اوکراین در ۵ اسفندماه ۱۴۰۰ را می توان نقطه عطف این تحولات 
مهم دانست که به باور بسیاری از کارشناسان امکان توافق تا قبل از 
این تاریخ برای طرفین فراهم بود اما پس از این مهم، روابط تهران 
با کشــورهای غربی بر سر ادعاهای مطرح شده تیره تر شد. آغاز 
اعتراضات در شهریورماه امسال هم بهانه ای برای ایران هراسی و 
افزایش فشارهای تحریمی ایالات متحده و کشورهای اروپایی علیه 

ایران شد تا عملا بحث احیای برجام به حاشیه رود.
حاشیه رفتن این عوامل و مسیر پرفرسایش سالهای اخیر را می 
توان در دو عامل بررسی کرد: جریان تندروی داخلی که مخالف 
توسعه کشور و همچنین مخالف تعامل ایران با کشورهای جهان 
هستند و دیگری جریان های تندروی آمریکایی که اگرچه با پایان 
دولت ترامپ تمام شده به نظر می رسیدند اما نفوذ و نقش آفرینی 

آنها در دولت بایدن کاملا مشهود به نظر می رسد.
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مرگ بی سر و صدای یک توافق
برجام مُرد یا به قتل رسید؟

ادامه از صفحه اول
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۳۰ درصد اتصالات گاز موجود در بازار غیر استاندارد هستند
دبیر انجمن صنفی کارفرمایی گازرســانان 
مشهد گفت: ۳۰ درصد اتصالات گاز موجود 
در بازار استاندارد نیستند و در ساخت وساز نیز 
۲۰ تا ۲۵ درصد از این اتصالات غیر استاندارد 
استفاده می شود. محمد اسلامی در خصوص 
فروش لوله و اتصالات گازی غیر استاندارد در 

مشهد اظهار کرد: لوله گاز غیر استاندارد در بازار 
زیاد است، اما مشکل ما لوله های گازی نیست، 
زیرا اگر وزن آن ها اســتاندارد باشد مشکلی 
وجود ندارد. بیشــترین مشکل ما در بخش 
اتصالات است. در این زمینه کارگاه هایی وجود 
دارد که اتصالات نامرغوب تولید و توزیع کرده و 

بدون مهر استاندارد نام شرکت خود را روی آن 
درج می کنند. وی با بیان اینکه در اتصالات گاز 
هیچ استانداردی وجود ندارد، عنوان کرد: ۳۰ 
درصد اتصالات گاز موجود در بازار استاندارد 
نیستند و در ساخت وساز نیز ۲۰ تا ۲۵ درصد 
از این اتصالات غیر استاندارد استفاده می شود.

باادامهروندخشکسالیوکمآبی؛

چشمنگرانخطهخورشیدبهآسمانکمبارش
ادامه روند خشکسالی و کم آبی در فصل سرد و 
بارشی ســال، زنگ خطری جدی برای روزهای 
گرم و مواجهه حادتر با تنش آبی است، وضعیت 
تلخی که دیار خشک خطه خورشید این روزها با 

آن دست به گریبان است.
به گزارش ایرنا، طبق اعلام وزارت نیرو هم اینک 
بیش از ۶۰ درصد از ظرفیت ســدهای کشــور 
خالی است و میزان بارندگی سال آبی جاری تا 
دهم دیماه امسال در کشور حدود ۵۴ میلی متر 
بوده است که ۲۳ درصد نسبت به دوره بلندمدت 
کاهش دارد. همچنین امسال میزان بارندگی در 
۲۸ استان کشــور در حد زیر نرمال بوده است 
که خراسان رضوی از جمله استانهای با کاهش 
شدید بارش ها اســت و میزان بارندگی در این 
اســتان در سال جاری نسبت به دوره بلندمدت 
۳۹ درصد کاهش یافته است. این درحالی است 
که در شــرایط خشکسالی حدود ۹۷ درصد آب 
مشهد و استان خراســان رضوی از آبخوان ها و 
ســفره های زیرزمینی تامین می شود و برداشت 
بی رویه از منابع زیرزمینی، کسری مخازن آبهای 
زیرزمینی استان را به یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
متر مکعب رســانده و زخم سفره های آبی هر 
روز عمیق تر می شــود. در این شرایط مدیریت 
مصرف در بخش آشــامیدنی و همچنین تغییر 
الگوی کشت، کاهش هدررفت و برداشت آب در 
بخش کشاورزی می تواند مرهمی موقت بر کهنه 

زخم زمین باشد.
34 دشت آبی خراسان رضوی ممنوعه و ممنوعه 

بحرانی است
کاهش بارندگی ها، تداوم خشکسالی ۲۰ ساله 
و برداشــت بی رویه آب از سفره های زیرزمینی 
باعث شده اســت تا دشت های آبی کشور و به 
ویژه در مناطق گرم و خشــک نظیر خراســان 
رضوی در وضعیت بحرانی قرار گیرند. مدیرعامل 
شــرکت آب منطقه ای خراسان رضوی در این 
خصوص به خبرنگار ایرنا گفت: هم اینک از ۳۷ 
دشت آبی استان، ۳۴ دشت ممنوعه و ممنوعه 
بحرانی اســت و حفاری چاه و برداشت آب تنها 
در سه دشــت کلات، آق دربند و گنبدلی )هر 
دو از توابع شهرســتان ســرخس( مجاز است. 
علیرضا طاهری افزود: در این ســه دشت حجم 
برداشت مجاز آب اعلام شده است که بر اساس 
طرح های ارائه شده توسط متقاضیان، تخصیص 
می یابد. وی خاطرنشان کرد: ۱۵ دشت ممنوعه 
بحرانی استان مربوط به مشهد است و تخصیص 
آب از دشت های مشهد برای کشاورزی از سال 
۱۳۴۸ ممنوع بوده اســت. طاهری گفت: سطح 
ممنوعه بحرانی به  معنای افت یک متری سطح 
آب در آبخوان است و افت سطح آب زیرزمینی 
و کسری مخزن نیز ۳۴ دشت آبی را تحت تأثیر 
خود قرار داده اســت. مدیرعامل شــرکت آب 
منطقه ای خراســان رضوی ادامه داد: بخشی از 
این افت، به شــرایط بارندگی و حجم برداشت 
از چاه ها، قنات ها و چشــمه ها بستگی دارد. وی 
تاکید کرد: در صورت مدیریت مناسب مصرف، 
می توان تا حدودی وضعیت سطح سفره آبی را 

به حالت اولیه بازگرداند.
کاهش 39 درصدی بارندگی

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی 
با اشاره به کاهشــی بودن میزان بارندگی های 
استان در ســالهای اخیر، افزود: اکنون در سال 
کم بارشــی قرار داریم که در سال آبی جاری از 
ابتدای مهرماه تاکنون میزان بارندگی در استان 
از ۲۱.۸ میلی متر فراتر نرفته است که نسبت به 
حجم بارندگی تجمعی در طول دوره آماری ۴۰ 

سال گذشته ۳۹ درصد کاهش دارد.
طاهری خاطرنشــان کرد: کاهــش بارندگی در 
مشهد حادتر از سایر نقاط خراسان رضوی است 
و در این شهر در سال آبی جاری ۲۱.۲ میلی متر 

بارندگی ثبت شــده که این عدد در متوســط 
بلندمدت ۳۶.۲ میلی متر اســت که حکایت از 

کاهش ۴۱ درصدی بارشها در مشهد دارد.
وی حجم آب تجدیدپذیر استان را ۲ هزار و ۷۱۳ 
میلیون متر مکعب اعلام کرد و افزود: ۸۲ درصد 
از آب تولیدی اســتان در بخش کشاورزی، ۱۲ 
درصد در بخش شــرب و بهداشت و مابقی در 

بخش صنعت و خدمات مصرف می شود.
وی ادامه داد: امسال میزان مصرف آب در بخش 
کشاورزی استان ســه هزار و ۹۵۴ میلیون متر 
مکعب، بخش شــرب و بهداشت ۵۸۶ میلیون 
متــر مکعب، بخش صنعت چهــار میلیون متر 
مکعب و در بخش خدمــات ۱۵۶ میلیون متر 
مکعب بوده اســت که نســبت به سال گذشته 
روند افزایشی داشته اســت. مدیرعامل شرکت 
آب منطقه ای خراسان رضوی افزود: امسال نیز 
مانند پارسال خشکسالی و کاهش سطح منابع 
آب های زیرزمینی و آبخوان ها تداوم دارد، از این 
رو مدیریــت مصرف، تولید و توزیع آب بســیار 
ضروری است و مشــارکت شهروندان می تواند 
نقش مهمی در گذر از شرایط تنش آبی داشته 

باشد.
80 درصد حجم سدهای استان خالی است

ظرفیت ذخایر آب ســدهای اســتان خراسان 
رضــوی یک میلیارد و ۵۱۲ میلیون متر مکعب 
است که یک میلیارد و ۲۵۰ میلیون متر مکعب 
آن مربوط به ســد دوستی، به عنوان بزرگترین 
سد استان است، که به صورت مشترک و با سهم 
مساوی بین ایران و ترکمنستان تقسیم می شود.

مدیر بهره برداری و نگهداری از تاسیسات آبی 
شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی در گفت 
و گــو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: ۳۵ ســد در 
اســتان وجود دارد که از این تعداد پنج ســد 
وظیفه تامین آب شرب شهروندان استان را بر 
عهده دارند. ادریس قائمی افزود: هم اینک تنها 
۱۸ درصد از حجم ذخیره ســدهای استان آب 
دارد که این میزان در مدت مشابه پارسال ۲۵ 

درصد بود.
وی اضافه کرد: هم اکنون ســدهای استان ۲۸۵ 
میلیون متر مکعــب آب دارند که این میزان در 
مدت مشابه پارسال ۳۹۹ میلیون متر مکعب بود. 
مدیر بهره برداری و نگهداری از تاسیســات آبی 
شــرکت آب منطقه ای خراســان رضوی ادامه 
داد: هم اکنون، کسری مخازن آبی استان، ۸۸۳ 
میلیون متر مکعب در ســال است که با کاهش 

بارندگی ها، شرایط حادتر نیز می شود، همچنین 
میزان کســری مخــازن آبی اســتان در دوره 
درازمدت نیز هزار و ۲۸ میلیون متر مکعب است.

وضعیت خشکسالی مشهد در 80 سال گذشته بی سابقه 
بوده است

منابع تامین آب مشــهد شــامل دریاچه های 
پشــت چهار ســد »طُرُق، ارَداک، دوســتی و 
کاردِه«، چندیــن حلقه چاه و ۲ رشــته قنات 
است. مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب مشهد 
با بیان اینکه شدت خشکسالی پارسال و امسال 
مشهد در ۸۰ سال گذشته سابقه نداشته است، 
به خبرنــگار ایرنا گفت: تنها ۱۷ درصد از حجم 
ذخیره آب سدهای مشهد پرُ است که این رقم 
در مدت مشابه پارسال ۳۵ درصد بود و این امر 
نشان دهنده وضعیت بحرانی تامین آب مشهد 
است. حسین اســماعیلیان افزود: سد دوستی 
مهمترین منبع تامین آب مشــهد است که در 
سالهای گذشته ۷۰ درصد از آب شرب مشهد از 
این سد تامین می شد اما هم اینک این رقم به 
کمتر از ۲۰ درصد رسیده است. وی اضافه کرد: 

امســال با توجه به کاهش ۲ ساله بارندگی ها، 
حجم ذخیره این ســد به کمترین حد رسیده و 
بارندگی های اخیر نیز تاثیری بر آبگیری این سد 
نداشــته است. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
مشــهد افزود: مطلوبیت و کیفت آب شــرب، 
ارتباط مستقیمی با حجم ذخیره سدها دارد، در 
صورتی که سدها پرآب باشد، مطلوبیت آب نیز 
بالا خواهد بود اما با کاهش ذخایر آبی ســدها، 
میزان مطلوبیت و کیفیت آب کم شده و شوری 

و سختی آب افزایش می یابد.
اسماعیلیان گفت: در سال ۹۹ میزان برداشت از 
منابع آبی چاه هــا ۴۲ درصد بود اما با توجه به 
کاهش بارندگی ها و خشکسالی، میزان برداشت 
از چاه ها در ســال گذشته به ۶۳ درصد رسید 
و از ابتدای ســال جاری تا کنون نیز حدود ۶۰ 
درصد آب مورد نیاز مشــهد از چاه ها برداشت 
شده اســت. وی افزود: این وضعیت، زنگ خطر 

بزرگی اســت و علاوه بر مدیریت مصرف، باید 
طرح هــای کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت 

در این خصوص اجرای شود.
اقدامات فرهنگی برای کاهش مصرف

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مشهد با تاکید 
بر اینکه مدیریت مصرف همچنان ضروری ترین 
عامل برای گذر از شــرایط کم آبی است، گفت: 
متوسط مصرف آب برای مشترکان خانگی شهر 
۳.۵ میلیون نفری مشــهد، حدود ۱۲۰ لیتر در 
شــبانه روز اســت که این میزان تا ۷۰ لیتر در 

شبانه روز قابل کاهش است.
اســماعیلیان افزود: از ابتدای امســال اقدامات 
فرهنگی مختلفی در راســتای مدیریت مصرف 
صورت گرفته اســت کــه اجرای طــرح های 
افکارســنجی در ۲ مرحله با هدف ســنجش و 
پایش ســطح آگاهی مردم از شرایط کم آبی و 
وضعیت تامین آب مشــهد، انعکاس ۸۰ مورد 
پوســترهای مدیریــت مصــرف و کلیپ های 
مرتبط با تجهیزات کاهنده مصرف و ۱۰۰ مورد 
اطلاعیه های سوت زنی مرتبط با کشف انشعابات 

غیرمجاز از آن جمله است.
وی اضافــه کــرد: مراجعه به ادارات در ســطح 
شهر مشــهد با هدف آموزش مدیریت مصرف 
آب و ارائه گواهی حضور در کلاس به شــرکت 
کنندگان در ادارات، نصب ۱۵۰ بیلبورد مرتبط 
با مدیریت مصرف در ســطح شــهر با همکاری 
شــهرداری، چاپ هفت عنوان کتاب مرتبط با 
مدیریت مصرف برای توزیع در کلاسهای اوقات 
فراغت دانش آموزان فرهنگســراها، پایگاههای 
بسیج و مســاجد و فعالیت های گروه مروجان 
فرهنگ مصرف بهینه آب در سطح شهر مشهد 
و روستاهای زیر پوشش از اقدامات فرهنگی این 
شرکت برای نهادینه کردن مدیریت مصرف آب 

است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب مشهد افزود: 
مراجعه به کلاس های مدارس سطح شهر مشهد 
و روستاهای زیر پوشش، همچنین اجرای جشن 

و برگزاری برنامه های نمایشــی و عروسکی در 
هزار و ۲۰۰ کلاس درس مقطع ابتدایی، نشــر 
محتوا در فضای مجازی در ۹۰ مدرســه و ۷۵ 
روســتا و برخورد با ۴۵۰ مشترک پرمصرف از 

دیگر اقدامات این حوزه بوده است.
پُر کردن 15 هزار و 838 حلقه چاه غیرمجاز

وجود چاه های غیرمجــاز از اصلی ترین دلایل 
بحرانی شــدن وضعیت آب در دشت های آبی 
اســت، در خراســان رضوی هم اینک ۱۶ هزار 
و ۴۸۵ حلقــه چاه کشــاورزی وجود دارد که ۶ 
هزار و ۳۷۵ حلقه آن غیرمجاز است، از این رو از 
سال ۹۲ طرح تعادل بخشی منابع آب زیرزمینی 
با اولویت مســدود کردن چاه های غیرمجاز در 
دستور کار شــرکت آب منطقه ای استان قرار 

گرفت.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی 
در این خصوص به خبرنگار ایرنا گفت: با هدف 
اجرای طرح تعادل بخشــی از سال ۹۲ تا کنون 
۱۵ هــزار و ۸۳۸ حلقه چــاه غیرمجاز با حجم 
برداشــت ۳۴۴ میلیون متر مکعب در اســتان 

شناسایی و مسدود شده است.
طاهری افزود: در ســال جاری نیز تا کنون ۸۷۶ 
حلقه چاه غیرمجاز با حجم برداشت ۱۹ میلیون 

مترمکعب بسته شده است.
وی ادامه داد: هوشمندسازی چاه های کشاورزی 
نیز نقش مهمی در کنترل برداشت و جلوگیری 
از اضافه برداشــت دارد، در این راستا حدود ۸۰ 
درصد از چاه های کشاورزی، شامل هشت هزار و 
۱۸۴ حلقه در استان، به شمارشگرهای هوشمند 

مجهز شده  است.
طاهری اضافه کــرد: ۱۶ هزار و ۲۶۲ حلقه چاه 
مجاز در اســتان وجود دارد که ۱۰ هزار و ۱۳۷ 

مورد از این تعداد چاه کشاورزی است.
اجرای 8۲ هزار هکتار سامانه نوین آبیاری در بخش 

کشاورزی استان
به گزارش ایرنا، ســالانه حــدود ۸۲.۹ درصد از 
منابع آبی خراســان رضوی به میزان سه هزار و 
۹۵۴ میلیون متر مکعب در بخش کشــاورزی 
مصرف می شود، این درحالی است که با اجرای 
روشهای نوین آبیاری می توان به میزان زیادی 
از مصرف آب کاست، به طوری که با اجرای هر 
هکتار آبیاری تحت فشار سالانه به طور میانگین 
پنج هــزار و ۶۰۰ متر مکعــب در مصرف آب 
صرفه جویی شــده و به ازای اجرای هر کیلومتر 
خط انتقال آب با لوله حدود ۷۰ هزار متر مکعب 

صرفه جویی محقق می شود.
طبق اعلام رییس جهاد کشــاورزی خراســان 
رضوی، در ســالهای ۹۲ تا ۹۷ معادل ۴۷ هزار 
هکتار و طی سالهای ۹۸ تا پایان ۱۴۰۰ به میزان 
۳۵ هزار هکتار سامانه نوین آبیاری در استان اجرا 

شده است.
غلامرضا قنبری افزود: بر اســاس آب موجود و 
در دسترس بخش کشاورزی خراسان رضوی، که 
حدود چهار هزار و ۴۰۰ میلیون متر مکعب در 
سال است، حدود نیمی از گستره یک میلیون و 
۲۰۰ هزار هکتاری کشــتزارهای استان، قابلیت 
لازم برای اجرای طرح های آبیاری نوین را دارد.

وی اضافه کرد: ۸۵ درصد منابع آب اســتان در 
اختیار بخش کشاورزی است که ۸۰ درصد آن 
از منابع زیرزمینی، ۱۲ درصد از قنوات و هشت 

درصد از چشمه ها و رودخانه ها تامین می شود.
خشکسالی حاکم بر کشور و نیز خراسان رضوی 
پدیده زودگذری نیســت و در سالهای متمادی 
چنان ضربه ای به ســفره های آبی زیرزمینی و 
منابع سطحی وارد کرده که بارندگی های پاییزی 
نیز تاثیری بر تغذیه سفره های آبی و جبران فقر 
آبی سدها نداشته اســت لذا باید چاره اندیشی 
اساســی در حوزه های مدیریت تولید، توزیع و 

مصرف آب صورت گیرد.

منابع تامین آب مشهد شامل دریاچه های پشت چهار سد 
»طُرُق، ارَداک، دوستی و کاردِه«، چندین حلقه چاه و ۲ رشته 

قنات است
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رسولنجفیانبااشارهبهفراموشیسنتهاییمثلقصهگویی:

دچارسوءتغذیهفرهنگیمیشویم
 رسول نجفیان معتقد است، پایه های 
فرهنگِ کشــور باید تقویت شــود تا 
جامعــه، ســوءتغذیه فرهنگــی پیدا 
نکند. این بازیگر، قصه گویی را یکی از 
سنت های ایرانی می داند که باید از آن 

حمایت کرد. 
رسول نجفیان در کنار فعالیت در عرصه 
بازیگری و کارگردانی، سالهاســت که 
با قصه گویی مانوس و همراه اســت. او 
درباره وضعیــت قصه گویی در زندگی 
ایرانیــان به ایرنا گفت: یکــی از ارکان 
مهم تربیتــی در خانواده هــای ایرانی 
پیــش از آمــدن رادیــو و تلویزیون، 
قصه گویی بزرگ ترها در خانه ها، نقالی 
در قهوه خانه هــا و اجرای مرشــدان و 
عاشــیق ها در مراکز مختلف هر محله 
بود. مــردان در قهوه خانه ها و محلات 
جمع می شدند و به داستان های کهن 
ارزشمند ایرانی مانند شاهنامه فردوسی، 
حکمت های گلستان و بوستان سعدی و 
حتی غزلیات حافظ گوش می کردند. در 
خانواه ها نیز بیشتر حضور زنان پررنگ 
بود و قصه گویی از سوی بزرگان انجام 
می شد و اوج آن نیز در آیین ها و مراسم 
بود. مهم ترین رکن این داستان سرایی ها 
نیز جنبه آموزشی اش بود و فقط برای 

سرگرمی نبود.
نجفیان افزود: اثر داستان ها در گذشته 
بر مردم بسیار زیاد بود و بسیاری از افراد 
به دلیل تکرار و شــنیدن زیاد، آن ها را 
حفظ بودند و سینه به سینه از نسلی به 

نسل دیگر منتقل می کردند.
این بازیگر با اشاره به وجود شیوه های 
متفاوت بــرای قصه گویی در فرهنگ 
داد: در خانواده هــا،  ادامــه  ایرانــی 
مادربزرگ ها و پدربزرگ ها به ســنت 
نوه هــا و کوچک ترهای  بــرای  خود 
خانــواده قصــه می گفتنــد. افــراد 
سالخورده در محافل مردانه، سردمدار 
این کار بودند. در دیگر مراکز محله و 
به ویژه قهوه خانه ها، شاهنامه خوان ها، 
سروده های فردوسی را با صدای بلند 
می خواندند؛ مرشدها با چاشنی بازی، 

داســتان ها را به نســل بعدی منتقل 
می کردند؛ پرده خوان ها از نقاشــی در 
قصه گویی بهره می گرفتند و عاشیق ها 
و بخشــی ها، داســتان های کهــن و 
فولکلوریــک را با همراهــی نواختن 
سازها، به گوش مخاطبان می رساندند.

نجفیان با تاکید بر حفظ شــیوه های 
کهن و ســنتی قصه گویــی، ادامه داد: 
همان طور که اســطوره ها بــه دوران 
روشــنگری منتقل شــدند و افرادی 

ماننــد یونگ و فروید نیــز از آن ها به 
نوعی یاد کردند، باید این داســتان ها و 
افسانه های کهن نیز با پیشرفت فناوری 
از طریق رسانه ها، فضای مجازی، رادیو و 
تلویزیون، به شکل گسترده منتقل بشود 
که متاسفانه این اتفاق آن طور که باید 
رخ نداده است. من خودم بعد از سال ها 
دوندگی توانستم مجوز برنامه ای را برای 
تلویزیون بگیرم تا قصه گویی کنم. این 

در حالی بود که سال ها این برنامه را در 
رادیو پیام همراه با سازم تولید می کردم 

و استقبال خوبی از آن می شد.
برگــزاری  دربــاره  هنرمنــد  ایــن 
جشــنواره بین المللــی قصه گویی که 
بیست وچهارمین دوره اش امسال در یزد 
برگزار خواهد شد و تاثیر آن در ترویج 
قصه گویی و تربیت کودکان و نوجوانان 
توضیح داد: من منکر تلاش های کانون 
پرورش فکــری کودکان و نوجوانان در 

این زمینه نمی شــوم کــه چه طور در 
شهرها و روستاها، کودکان و نوجوانان 
تشنه کتاب را سیراب می کند. کانون، 
اهلیــت کتابخوانــی و قصه گویــی را 
به جوانــان و نوجوانــان می دهد، اما 
همان طور که اشاره کردم، این کار باید 
مکرر و ادامه دار باشــد. به نظرم کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان باید 
تمهیداتی در کتابخانه ها و مراکزی که 

دارد در نظر بگیرد تا فرهنگ قصه گویی 
همیشگی شود. با توجه به فناوری های 
به وجود آمده می توان کارهای بسیاری 
در ایــن زمینــه انجــام داد. مثلا من 
نمایشــی  قصه هایم را روی پرده های 
جدید اجرا می کنم و نام آن را نمانقالی 
گذاشــته ام. کانون می تواند این کار را 
تبدیل به یک سنت کند و از روش های 

نو دیگر هم بهره بگیرد.
نجفیان تاکید کرد: یک جامعه ممکن 
اســت براثر کمبود مواد غذایی نابود یا 
محو شــود، اما احتمالش بسیار اندک 
است؛ در حالی که اگر جامعه ای دچار 
ســوءتغذیه فرهنگی شود، محو و نابود 
خواهد شــد. این پایه های فرهنگی از 
سوی مراکزی همچون کانون پرورش 
فکری کــودکان و نوجوانان، آموزش و 
پرورش، صداوســیما، وزارت ارشاد و... 
باید تقویت شــود تا جامعه، سوءتغذیه 
فرهنگی پیدا نکند که با هر هجمه و باد 
خوش رنگ و لعابی، از محتوای فرهنگی 
خودش که بسیار ارزشمند است، خالی 

شود.

یک جامعه ممکن است براثر کمبود مواد غذایی نابود یا محو شود، 
اما احتمالش بسیار اندک است؛ در حالی که اگر جامعه ای دچار 

سوءتغذیه فرهنگی شود، محو و نابود خواهد شد

,,

اعلام اسامی فیلم های بخش سودای سیمرغ به تعویق افتاد
دبیرخانه چهل و یکمین جشنواره بین المللی 
فیلم فجر از تعویق در اعلام اسامی فیلم های 
بخش سودای سیمرغ این دوره از جشنواره 
خبر داد. به گــزارش روابط عمومی چهل و 
یکمین جشــنواره بین المللی فیلم فجر، در 
حالی که بر اساس گاه شمار مندرج در فراخوان 

این دوره از جشنواره ، قرار بود پنجشنبه ۱۵ 
دی ماه اسامی فیلم های بخش رقابتی سودای 
سیمرغ جشنواره اعلام شود، این امر به تعویق 
افتاد. دبیرخانه جشنواره چهل و یکم اعلام کرد: 
با توجه به شرایط کشور در ماه های گذشته که 
روند تولید آثار سینمایی را با تاخیر همراه کرد، 

بنابر درخواست برخی از صاحبان آثار مبنی 
بر اختصاص زمان بیشتر جهت تحویل نسخه 
نهایی فیلم، با موافقت دبیر جشنواره این زمان 
تمدید شد. با پایان کار هیات انتخاب جشنواره، 
اسامی اعضای این هیات به همراه فیلم های 

بخش سودای سیمرغ اعلام خواهد شد.

امید شمس به مناسبت آغاز اکران »ملاقات خصوصی« نوشت:
کاش زمان دیگری، مهمان چشمان شما می شدیم

امید شمس در صفحه شخصی خود 
به بهانه آغــاز اکران عمومی فیلمش 
خطاب به مخاطبان ســینمای ایران 
نوشت: ســلام به هموطنان عزیزم ، 
عزیزانی کــه به من پیــام دادند و از 
اکران فیلم »ملاقات خصوصی« در این 
شرایط انتقاد کردند. حق دارند. ما هم 
نمی خواستیم و ناچار شدیم. من هم 
دوست داشتم فیلم ملاقات خصوصی 
در شرایط مناسبی بشه نه در شرایط 
تلخی که همــه داغداریم و عده ای از 
مردم از جمله هنرمنــدان در زندان. 
ملاقات خصوصی فیلــم اول منه که 
برای ســاختنش جان کندیم. فیلمی 
براســاس واقعیت از زندگی طبقه ای 
که در آن بزرگ شده ام. داستان فیلم 
رو هنگام ساخت یک مستند از محیط 
زندان و از زندگی زنی الهام گرفتم که 
حکم اعدام داشت. امیدوار بودم ساخت 
این فیلم تاثیــری هرچند کوچک بر 
زندگی چنین انسانهایی داشته باشه. 

زنانی که حق زندگی دارند. با دغدغه 
این فیلم را ســاختم، چون قصه درد 
آدمهاییست که بینشان بزرگ شدم و 
دردشان را کشــیده ام و درک کرده ام. 
امید و آرزوی زیادی داشــتم که این 
فیلم در جشــنواره فجر دیده بشه و 
اکران سراسری موفقی داشته باشه تا 
شاید تاثیری هرچند اندک بر زندگی 

افرادی از قشــر خامــوش بگذاره که 
فیلم بخشی از داستان اون ها رو روایت 
می کنه. فیلم به لطف خدا در جشنواره 
فجر پارســال با استقبال خیلی خوب 
مردم مواجه شد و منتخب تماشاگران 
بود اما متاســفانه هجوم دشمنی ها و 
کینه توزی های ناجوانمــردان و افکار 
بیمارگونه، باعث شــد بی دلیل جایزه 

سیمرغ مردمی فیلم رو حذف کنند. 
تهیه کننده هم به حرمت رای و نظر 
مردم فیلم رو از جشنواره بیرون کشید. 
بعد از آن هم تا ماه ها اجازه اکران فیلم 
رو ندادند. حدود شش ماه تهیه کننده 
فیلــم را به دندان گرفــت و به دنبال 
پروانه نمایش بود که در نهایت با هزار 
بدبختی صادر شد. قرار شد هفتم مهر 
فیلم را اکران کنیم اما به دلیل اتفاقات 
تلخی که افتاد همه عزادار شدیم و از 

اکران دست کشیدیم.
او در این پســت نوشت: دلم می خواد 
بدونید اکران فیلم در این زمان خارج 
از اختیــار من، بازیگران و همه عوامل 
ملاقات خصوصی شــکل گرفته و ای 
کاش فرصــت دیگری بود تــا در آن 
زمان مهمان چشمان شما می شدیم. 
امیدوارم روزی برســه که حال مردم 
خوب باشــه و به هیچ وجه و در هیچ 
شــرایطی فرهنگ و هنر ایران مورد 

هجوم قرار نگیره...

شاکری مطرح کرد؛
آلودگی زبانی مثل آلودگی هوا شکل 

می گیرد
استادیار پژوهشکده مطالعات فرهنگی و ارتباطات پژوهشگاه علوم 
انسانی و مطالعات فرهنگی گفت: آلودگی های زبانی یا پلشت گویی 

زبانی، تقریباً شبیه آلودگی هوا است.
احمد شاکری، استادیار پژوهشکده مطالعات فرهنگی و ارتباطات 
پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات فرهنگی، در ابتدای پانزدهمین 
نشست از سلسله نشست های »زبان شناخت« با موضوع »زبان شهر 

و زبان در شهر«
 با بیان اینکه از منظر جغرافیای فرهنگی، شــهر به مثابه یکی از 
مهم ترین بسترهای مطالعات میان رشته ای، همواره فضایی برای 
پذیرش سطوح مختلف روایی و زبانی از منظرهای مختلف توسط 
شهروندان آن بوده است؛ اظهار کرد: شهر یک گفتمان است و این 
گفتمان خود یک زبان است؛ به گونه ای که همواره گفت وگویی دو 
طرفه میان شهر با ساکنانش برقرار است. در نگاه رابطه میان شهر 
و زبان دنبال چیستی این ارتباط خواهیم بود و این که زبان در شهر 

و زبان شهر چه تأثیری در شکل شهر دارد.
این اســتادیار مطالعات فرهنگی در ادامه به بیان پرســش هایی 
از این قبیل در ایده مطرح شــده پرداخــت و گفت: در این ایده، 
پرســش هایی از این قبیل مطرح است: زبان شهر و روایت حاصل 
از دگرگونی زبان ها در شهر چه ویژگی هایی دارد؟ چرا برای برنامه 
ریزی و طراحی و ســاماندهی فضاهای شهری به درک زبان شهر 
نیازمندیم؟ هویت زبانی شهر در کنار دیگر هویت های آن چگونه 

شکل می گیرد؟ شبکه کنشگران شهری چطور به ساخت و تولید 
زبان و نشانه و معنا می پردازند؟.

وی در ادامه به تعریف شــهر از منظر ارتباطات شهری پرداخت و 
گفت: از این نگاه، پژوهشگران این حوزه معتقدند شهر به مجموعه ای 
تعریف می شود که دربردارنده رخدادها و فضاها و مکان ها و اتفاقات 
مختلف بوده و از منظر ارتباطاتی می تواند نقطه ای برای تلاقی رابطه 
میان کنشگران موجود در این فضا باشد. به همین دلیل، می توان 
گفت شــهرها خود به عنوان یک رســانه ارتباطی عمل می کنند؛ 
به گونه ای که مکان هایی هستند که در آن پیام ها توسط ساختارها، 
زیرساخت ها و افراد ایجاد، حمل و مبادله می شود. بنابراین از منظر 
ارتباطات شهری می توان به شهر از سه زاویه دید نگاه کرد: شهر به 
مثابه بافتار )contexte(، شهر به مثابه رسانه ))mediume( و 
شهر به مثابه محتوا )contente(. برهمین اساس، محیط شهر یک 
وسیله ارتباطی است که هم نمادهای صریح و هم نمادهای ضمنی 
را در برداشــته و خوانایی هرکدام از این نمادهای تمثیلی نیازمند 
فهم این نکته است که چگونه شهروندان با یکدیگر از طریق سطوح 
شهر مکالمه می کنند و برای درک چگونگی این روند، می بایستی 

طراحی شهر را به مثابه بافتار این ارتباط به درستی تحلیل کرد.
این استادیار پژوهشکده مطالعات فرهنگی و ارتباطات پژوهشگاه 
علوم انسانی و مطالعات فرهنگی در ادامه با اشاره به شاخصه های 
تحلیل فضا به بررســی ســبک مکان، مفصل بندی مرزها، روح 
فضا، ســازمان قدرت در فضــا و ... پرداخت و افــزود: در فضای 
حاشیه نشینی شــهر، ارتباطات فرهنگی با ناهنجاری های متعدد 
از حوزه کلامی، رفتاری و پوششــی مواجه می شــود که به دلیل 
تعارض میان شــهروندان با فضای تحت عنوان فضاهای بی دفاع 
شهری یاد می شوند. هرچند زبان شهر تابعی از آنچه شهر بازنمایی 
می کند است اما درواقع بازنمایی شهر کاری ناممکن است و یا ما 
با بازنمایی های بسیار گوناگونی از شهر روبرو هستیم که می تواند 
اعتبار هر کدام از آن ها دچار تردید باشــد؛ به عبارت دیگر وقتی با 
کثــرت قابل توجهی از بازنمایی ها در یک فضای مشــخص روبرو 
هستیم، به نظر می رسد جهت سنجش اعتبار زبان شهر به مؤلفه ای 
به نام هویت فرهنگی نیاز اســت تا تصویری نزدیک به حقیقت را 

بتوان ترسیم نمود.
وی بــه مواجهه ما با فضای اطراف مان در ســطوح زبانی متفاوت 
اشاره کرد و سپس به سبکی و سنگینی زبان در فضاهای مختلف و 

همچنین انواع کارکرد زبان در فضاهای شهری پرداخت.

کافهخبر
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئین نامه قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶۸۷ هیات اول موضوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد 
ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانـم معصومه 
مـرادی فرزنـد رجبعلـی بـه شـماره شناسـنامه ۲۲۷۷ صـادره از 
مشـهد در اعیـان ششـدانگ یـک باب خانه مسـکونی به مسـاحت  
۲۳۴/۵ متـر مربـع پلاک ۱۷۸ فرعـی از ۱۰ از ۲۲۹  اصلی بخش۹ 
مشـهد ناحیـه یـک مشـهد واقـع در هفـده شـهریور ، صدوقـی ۷ 
نبـش چهـارراه اول پـلاک ۳۳ عرصـه موقوفه میرزا محمدمحسـن 
ابـن الـغ رضوی و اعیـان از محـل مالکیت مشـاعی متقاضی محرز 
گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه ۱۵ روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد 
شـد. م.الـف۲۴۱ تاریـخ انتشـار نوبـت اول: ۱۴۰۱/۹/۳۰. تاریـخ 

انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۷
علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد
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اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئین نامه قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶۸۳ هیات اول موضوع 
سـاختمانهای  و  اراضـی  ثبتـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  قانـون 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک 

مشـهد ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقـای 
سـلمان پوریزدیـان محمدآبـاد فرزنـد احمد به شـماره شناسـنامه 
۰۹۲۰۹۲۰۴۸۹ صـادره از مشـهد مبنـی بـر صـدور سـند مالکیت 
نسـبت بـه دو دانـگ مشـاع  از ششـدانگ یـک باب گاراژ مشـتمل 
بـر مغـازه بـه مسـاحت  ۱۴۸/۰۵ مترمربـع قسـمتی از پلاک ۵۸۲ 
فرعـی از ۱۶ فرعـی از ۶  اصلـی بخـش ۹ مشـهد واقـع در بیـن 
حرعاملـی ۶۰ و۶۲ خریـداری از مالک رسـمی آقای محمدحسـین 
پوریزدیـان محمدآبـاد محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهـی می شـود در 
صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ 
رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت 
انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صـادر خواهـد شـد. م.الـف۲۴۹ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 

۱۴۰۱/۱۰/۳. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۷
علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئین نامه قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶۷۴ هیات اول موضوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد 
ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای احمـد 
تاجیـک فرزنـد علـی بـه شـماره شناسـنامه ۳ صـادره از مشـهد 
نسـبت بـه ششـدانگ یـک بـاب منـزل مسـکونی بـه مسـاحت  
۱۴۲/۳۲ متـر مربـع قسـمتی از پلاکهـای ۱۱۲ و۱۱۳   فرعـی ۱۹ 
فرعـی از ۶  اصلـی بخـش ۹ مشـهد ناحیـه یـک مشـهد واقـع در 
حرعاملـی ۶۴ پـلاک ۱۷ از محـل مالکیـت مشـاعی مالـک محـرز 
گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه ۱۵ روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند 

از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 

نمایند.  تقدیـم 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول 
شـد.  خواهـد  صـادر  مالکیـت  سـند  مقـررات  طبـق  اعتـراض 

 .۱۴۰۱/۱۰/۳ اول:  نوبـت  انتشـار  تاریـخ  م.الـف۲۵۱ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۷

علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئین نامه قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶۸۰ هیات اول موضوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک مشـهد 
ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم سـوده 
پوریزدیـان محمدآبـاد فرزنـد احمد به شـماره شناسـنامه ۱۲۴۹۰ 
صادره از مشـهد مبنی بر صدور سـند مالکیت نسـبت به دو دانگ 
مشـاع  از ششـدانگ یک باب گاراژ مشـتمل بر مغازه به مسـاحت  
۱۴۸/۰۵ متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۵۸۲ فرعی از ۱۶ فرعی از ۶  
اصلـی بخـش ۹ مشـهد واقع در بیـن حرعاملـی ۶۰ و۶۲ خریداری 
از مالـک رسـمی آقـای محمدحسـین پوریزدیان محمدآبـاد محرز 
گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه ۱۵ روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد 
شـد. م.الـف۲۵۳ تاریـخ انتشـار نوبـت اول: ۱۴۰۱/۱۰/۳. تاریـخ 

انتشـار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۷
علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

لزوم کاهش ۳0 درصدی مصرف برق 
صنایع بالای یک مگاوات در خراسان شمالی

مدیر دفتر مدیریت مصرف شــرکت تویع نیروی برق خراســان 
شــمالی گفت: صنایع دارای قدرت قراردادی بالای یک مگاوات، 

باید میزان مصرف خود را تا ۳۰ درصد کاهش دهند.
محمد صدقی در گفت و گو با ایســنا، اظهار کرد: طبق مصوبات 
اخیر، مقرر شده اســت صنایع دارای قدرت قرار دادی بالای یک 
مگاوات، میزان مصرف خود را تا ۳۰ درصد کاهش دهند تا بتوانیم 

مدیریت بار زمستان را بدون مشکل سپری کنیم.
وی همچنین از ارسال ۹۰۰ پیامک به مشترکین مراکز حساس 
بــرای تجهیز به مولد برق اضطراری خبــر داد و افزود: این تعداد 
پیامــک طی دو نوبت به مشــترکان مراکز حســاس به منظور 

لزوم تجهیز بــه مولد برق 
اضطراری ارسال شد.

صدقی با اشاره به برودت هوا 
و افزایش میزان مصرف گاز 
بیان کرد: در چنین شرایطی 
در  محدودیــت  احتمــال 
مصرف برق به دلیل کاهش 

میزان سوخت گازی نیروگاه های تولید برق، وجود دارد که برای 
پیشــگیری از بروز اختلال در خدمت رسانی به مشترکان برق به 
ویژه مشترکان مراکز حساس مانند مرغداری ها، پرورش آبزیان، 
گلخانه ها و صنایع دیگر، لازم است تا به مولد برق اضطراری مجهز 
باشند. وی توضیح داد: گاز اختصاصی به نیروگاه های برق محدود 
شــده است در نتیجه میزان تولید برق کاهش یافته و برای اینکه 
در اختصاص برق به مشترکان با مشکل مواجه نشویم، مجبوریم 

میزان برق اختصاصی به صنایع را محدود کنیم.
این مقام مسئول تصریح کرد: برق صنایع مذکور محدود خواهد 

شد اما قطعی برق وجود نخواهد داشت.
به گفته وی ۱۴ صنعت در خراســان شمالی وجود دارد که برق 

اختصاصی به آن ها محدود خواهد شد.

2۸۰میلیاردتوماناعتباردولتیبرایحوزهبازآفرینیمشهد
بازآفرینی فضاهای  مدیرعامل سازمان 
شهری مشهد از اختصاص ۲۸۰ میلیارد 
تومان اعتبار دولتی به حوزه بازآفرینی 

این کلانشهر خبر داد. 
به گزارش صبــح امــروز، مدیرعامل 
ســازمان بازآفرینی فضاهای شــهری 
مشهد در دومین جلسه  شورای  سازمان  
بازآفرینی  در خصوص جذب اعتبارات 
دولتی بــرای این کلان شــهرافزود:با 
پیگیری های انجام شــده، توانســتیم 
۲۸۰ میلیارد تومان اعتبار دولتی برای 
مشهد از منابع مالی مغفول مانده کسب 
کنیم و با کسب این اعتبار رتبه نخست 
را در حوزه کسب اعتبارات دولتی برای 

شهر مشهد به دست آورده ایم.
علی رضــا زاده در رابطه بــا اقدامات 
انجام شــده در حوزه پــروژه های زود 
بازده گفت:دراین حوزه ۸۰ محله جزو 
هــدف ما بوده اند که بــرای هر محله 
۸۰۰ میلیارد تومان اعتبار درنظرگرفته 
ایــم و از این مبلغ ۲۰۱ میلیارد تومان 
برای پروژه های روبنایی و ۵۹۹ میلیارد 
تومــان نیز بــه پروژه هــای زیربنایی 

اختصاص داده شده است.
وی همچنیــن بیان کرد:تعــداد ۴۲۲ 
پروژه به تفکیک هر منطقه شهری برای 
پروژه های زود بازده درنظرگرفته ایم که 
بیشترین پروژه ها مربوط به منطقه ۶ 

شهری بوده است.

مدیر عامل سازمان بازآفرینی فضاهای 
شهری مشــهد در خصوص بیشترین 
خدمت در حــوزه پروژه های زود بازده 
تصریح کرد: احداث سواره رو، پیاده رو، 
احداث پارک و مباحث فرهنگی و اماکن 
ورزشی و همچنین مسیر و کانال های 
شهری جزو مهمترین اقدامات سازمان 

است.
وی همچنیــن در خصــوص احداث 
۷۱ پارک در حوزه شــهری اعلام کرد: 
احــداث این پارک ها به صورت محلی 
و خطی بوده و محلــه ۶، ۵ ،۴ در این 
حوزه بیشــترین پروژه را داشته اند و 
بــه لحاظ ارزش ریالــی  نیز منطقه ۶ 
،۷ و ۲ بیشترین مبلغ ریالی را به خود 

تخصیص داده اند.
رضازاده همچنین با اشــاره به مصوبه 

سال ۱۴۰۱ برای مناطق زودبازده اظهار 
کرد: در این مصوبه برای هر محله ۱۵ 
میلیارد تومان اعتبار تعریف شده که با 
همکاری دفاترتســهیل گری و شورای 
محلات سبز در حال آماده سازی برای 

این مسیر هستیم.
استحصال طلای سیاه برای نخستین بار 

در سبزوار
مسئول شیلات جهاد کشاورزی سبزوار 
از اســتحصال خاویار که به آن طلای 
سیاه گفته می شود برای نخستین بار در 

این شهرستان خبر داد.
 محمدعلی اســلامی در گفت و گو با 
خبرنگار ایســنا، اظهار کرد: استحصال 
خاویــار از ماهی خاویــاری گونه فیل 
ماهی برای نخســتین بار در سبزوار به 
عنوان قطب تولید ماهیــان خاویاری 

استان انجام شد.
وی عنوان کرد: این میزان اســتحصال 
خاویار که برای نخســتین بار در یکی 
از مزارع پــرورش ماهیــان خاویاری 
شهرستان ســبزوار در روستای رباط 
سرپوش انجام شده به میزان ۲ کیلوگرم 

بوده است.
مسئول شیلات جهاد کشاورزی سبزوار 
تصریح کرد: در ســال های گذشــته 
ماهیان خاویاری این شهرســتان برای 
استحصال خاویار به استان های شمالی 
ارسال می شد که در سفر مدیرکل دفتر 
بازســازی و حفاظت از ذخایر ژنتیکی 
آبزیان سازمان شیلات زمینه استحصال 

خاویار در سبزوار فراهم شد.
اســلامی گفت: به منظور اســتحصال 
خاویار یک سالن با تجهیزات مورد نظر 
تأمیــن که فرایند این کار زیر نظر یک 
کارشناس شیلات در حوزه استحصال 

صورت می گیرد.
وی افــزود: از ابتدای ســال جاری ۲۸ 
کیلوگرم خاویار از چهار مزرعه پرورش 
ماهیان شهرستان سبزوار تولید شده که 
اســتحصال دو کیلوگرم آن در منطقه 
انجام شد، از این پس شرایط استحصال 

خاویار در شهرستان فراهم شده است.
مسئول شیلات جهاد کشاورزی سبزوار 
تصریح کرد: چهار واحد پرورش خاویار 
در این شهرســتان فعال اســت که از 

نجات ۳۵ خودرو از برف و کولاک
سرپرست جمعیت هلال احمر سبزوار گفت: 
نیروهای امداد هلال احمر ســبزوار بامداد 
امروز ۳۵ خودروی گرفتار را از برف و کولاک 
نجات دادند. حامی ایمان پناه روز جمعه در 
گفت و گو با ایسنا، عنوان کرد: در پی بارش 
برف در مسیر جاده طبس شهرستان سبزوار 

و مشــکل تردد خودروها، تیم های امداد و 
نجات هلال احمر به این منطقه اعزام شدند. 
وی افزود: از شب گذشته تا بامداد امروز ۳۵ 
خودرو در برف و کولاک گرفتار شده بودند 
که با امداد به موقع نیروهای هلال احمر از 
برف و کولاک رهاسازی شدند. سرپرست 

جمعیت هــلال احمر ســبزوار گفت: در 
مجموع به ۳۵ خــودرو در قالب ۱۴۰ نفر 
امدادرسانی شد. وی از رانندگان خواست به 
توصیه های پلیس راه توجه داشته و در زمان 
بارش برف و یخبندان زنجیر چرخ به همراه 

داشت باشند.  ان
راس

خ

خـــبر
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511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئین نامه قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۰۶۸۴ هیات اول موضوع 
سـاختمانهای  و  اراضـی  ثبتـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  قانـون 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک 
مشـهد ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  آقـای 
صـادق  پوریزدیـان محمدآبـاد فرزنـد احمد به شـماره شناسـنامه 
۰۹۲۱۸۳۲۸۴۲ صـادره از مشـهد مبنـی بـر صـدور سـند مالکیت 
نسـبت بـه دو دانـگ مشـاع  از ششـدانگ یـک باب گاراژ مشـتمل 
بـر مغـازه به مسـاحت  ۱۴۸/۰۵ متـر مربع قسـمتی از پلاک ۵۸۲ 
فرعـی از ۱۶ فرعـی از ۶  اصلـی بخـش ۹ مشـهد واقـع در بیـن 
حرعاملـی ۶۰ و۶۲ خریـداری از مالک رسـمی آقای محمدحسـین 
پوریزدیـان محمدآبـاد محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهـی می شـود در 
صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض 

طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهـد شـد. م.الف۲۵۵ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۱۰/۳. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۰/۱۷

علی فضلی 
 رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
واحد ثبتی حوزه  ثبت ملک  طرقبه شـاندیز

هیـات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی قانـون تعیین تکلیف وضعیـت اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی . نظـر به دسـتور مـواد ۱ و۳ قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 

 ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۸۰۰۲۱۲۶ شـماره  رای  برابـر  و   ۱۳۹۰/۹/۲۰
مـورخ ۱۴۰۱/۰۹/۰۳ هیـات تعییـن تکلیـف  موضـوع مـاده یـک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی  طرقبـه شـاندیز تصرفات 
اکبـر  پـور  اصغـر  علـی  آقـای  متقاضـی  بلامعـارض  و  مالکانـه 
طرقبـه فرزنـد علـی اکبـر شـماره ملـی ۰۹۳۲۸۶۲۵۳۵  شـماره 
شناسـنامه ۴۹۳۲۳  مـورد تقاضـا و انتقال از محـل مالکیت غلام 
رضـا کریمـی  نسـبت بـه مالکیـت ششـدانگ یـک بـاب منـزل  
بـه مسـاحت ۳۴۵ متـر مربـع قسـمتی از پـلاک ۱۱۳ فرعـی از 
۱۰- اصلـی واقـع در خراسـان رضـوی بخش ۶ مشـهد حوزه ثبت 
ملـک طرقبـه شـاندیز محـرز گردیده اسـت، لـذا به موجـب ماده 
۳ قانـون  تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی 
در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز از طریـق ایـن روزنامـه  محلـی و 
کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای هیات الصاق 
تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض 
داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار اولین آگهی و در روسـتاها از 
تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتراض خـود را بـه اداره ثبت 
محـل وقـوع ملک تسـلیم و گواهـی تقدیم و رسـید اخـذ نمایند. 
معتـرض بایـد ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت 
بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نمایـد و گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در 
ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول به ارائـه حکم قطعـی دادگاه 
اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد 
یـا معتـرض، گواهی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت می 
نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر بـه دادگاه 

نیسـت . م.الف۲۹۱ 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۱۰/۱۷. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۱/۲
حسن ابوترابی
 مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه دو 
هیـات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
 آگهـی قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضـی و سـاختمانهای 

فاقـد سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد ۱ و۳ قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت  اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی 
 ۱۳۹۳  ...  ۱۱۳۷۳ شـماره  رای  برابـر  و   ۱۳۹۰/۹/۲۰ مصـوب 
و۱۱۳۳۰ ...۱۳۹۳ مورخـه ۱۳۹۳/۰۷/۳۰ هیـات  موضـوع مـاده 
یـک قانـون مذکـور تصرفـات مرحـوم علـی بابـا خانـی روپینـی 
اسـتناد  بـه  بابـا خانـی  نیـره  ) کـه خانـم  فرزنـد حجـی خـان 
طـی   ۹۶/۰۳/۱۶  -۹۶۰۹۹۷۷۵۰۳۴۰۰۴۶۷ وراثـت  انحصـار 
وکالـت شـماره ۶۱۲۸۵-۱۴۰۱/۱۰/۰۱   و  وکالـت ۶۱۴۱۹ - 
۱۴۰۱/۱۰/۱۲ دفترخانـه ۱۲۹ مشـهد از ورثـه نامبـرده وکالـت 
دارد اقـدام بـه اخـذ سـند و.... نمایـد .۱- ششـدانگ یـک بـاب 
منـزل بـه مسـاحت ۶۶/۱۰ مترمربـع ۲- ششـدانگ یـک بـاب 
منـزل بـه مسـاحت ۶۴/۴۶ مترمربع ) هـر دو منزل ( قسـمتی از 
پـلاک شـماره ۴- اصلـی نوده بخش ۱۰ مشـهد از محـل مالکیت 
سـتاد اجرایـی فرمان حضـرت امـام )ره( تائید گردیده اسـت. لذا 
بـه موجـب مـاده ۳ قانـون  تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده ۱۳ آئین نامـه مربوطه 
ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز از طریق ایـن روزنامه 
محلـی و  کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها رای 
هیـات الصـاق تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام 
شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی 
و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتراض خود 
را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و گواهـی تقدیـم و 

نمایند.  اخـذ  رسـید 
معتـرض بایـد ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت 
بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نمایـد و گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در 
ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول به ارائـه حکم قطعـی دادگاه 
اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد 
یـا معتـرض، گواهی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت می 
نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر بـه دادگاه 

 . نیست
م.الف۲۸۹ 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۱۰/۱۷. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۱۱/۳

عباس جهانی فر
 رئیس ثبت اسـناد و املاک منطقه دو مشهد

ازپرسپولیسواستقلالتافدراسیونفوتبال

آفتفوتبالایران؛قراردادهایپوشالی!
زاوش محمــدی/ یورگــن لوکادیا 
دو روز مانده بــه دربی ۹۹ به یکباره 
وســایل خودش را جمــع می کند و 
راهی فرودگاه می شود و ایران را ترک 
می کند. بدون هیچ دلیل و توضیحی. 
البته مدیران پرســپولیس گفته اند 
کــه او قول داده ۴۸ ســاعته برگردد 
اما چند هفته ای از رفتن او گذشــته 
و به نظر می رســد هنوز ۴۸ ساعت 
مدیران پرسپولیس فرا نرسیده است. 
گرچه لوکادیا شــب گذشته بالاخره 
سکوتش را شکست و دلیل رفتنش از 
پرسپولیس را در اینستاگرامش توضیح 
داد اما مگر می شــود یک بازیکن به 
صورت یکطرفه و بدون هیچ توضیحی 

قراردادش را فسخ کند و برود؟
با بســتن  ایران  سالهاســت فوتبال 
قراردادهای عجیب زیان های زیادی 
دیده است. شاهکار آن هم مربوط می 
شود به اقای تاج و قراردادش با مارک 
ویلموتس که همچنان پس از ۳ سال 
فدراسیون نتوانسته بدهی این مربی 

بلژیکی را پرداخت کند.
از این دســت قراردادهــا در فوتبال 
ما زیاد بوده اســت. از استراماچونی و 
کالدرون گرفته تا استوکس و شجاع 

خلیل زاده.
مدیران کار نابلد

در ســالهای اخیر مدیران زیادی وارد 

فوتبال ایران شدند و در راس باشگاه 
های بزرگــی همچون اســتقلال و 
پرسپولیس قرار گرفتند. مدیرانی که 
بدون داشتن پشتوانه مالی قراردادهای 
عجیبی بستند و حتی یکبار هم برای 
ضرر و زیان هایــی که به بیت المال 
و ایــن تیم های دولتــی وارد کردند، 
بازخواست نشدند. مدیرانی که بدون 
تنها برای به دست آوردن دل هواداران 
دســت به خریدهای جنجالی زدند و 
هیچوقت هم بابت آنها توضیح ندادند.

هواداران پرسپولیس هیچوقت متوجه 
نشدند چرا بازیکنان اوکراینی جذب 
شــدند و ارزش افزوده این دو بازیکن 
برای تیم برانکو چه بود؟ همچنین این 
ســوال برای هواداران استقلال پیش 
آمده که نیکولای بــودوروف و بویان 
نایدنوف با چه انگیزه ای برای این تیم 
جذب شدند و قرار بود چه گلی به سر 

این تیم بزنند.
از این قبیل ســوالات در فوتبال ایران 
زیاد اســت اما مدیران فوتبال ما هیچ 
وقت برای عملکردشــان جوابی پس 
ندادند و بدهی های بارآورده برگردن 

مدیر بعدی افتاده است.
تیم حقوقی ضعیف

بســتن قرارداد جنبه هــای حقوقی 
متفاوتــی دارد که بند بنــد آن می 
تواند حســابی جنجالساز شود. آندره 

آ استراماچونی و گابریل کالدرون دو 
سرمربی اســتقلال و پرسپولیس بر 
اساس بندی در قراردادشان مبنی بر 
عدم دریافت حقوق ماهیانه و بخشی 
از مبلغ قراردادشان از این دو تیم جدا 
شدند و توانستند غرامت زیادی طلب 
کنند. آبی هــا در حال حاضر درگیر 
پرداخت بدهی خود به استراماچونی 
هستند و به همین خاطر پنجره نقل 
و انتقالاتی این تیم بسته شده و حتی 
شنیده می شود امکان کسر امتیاز از 

این تیم و یا سقوط به دسته پایین تر 
وجود دارد.

مدیریــت  شــاهکارهای  از  یکــی 
پرســپولیس در زمان محمدحســن 
انصاری فرد، بســتن قرارداد با آنتونی 
اســتوکس بود. بازیکنی که سابقه ی 
خوبی در فوتبال ایران و باشگاه تراکتور 
نداشت، در تعطیلات زمستانی لیگ 
نوزدهم به پرسپولیس آمد. استوکس 
در روزهایی که مدیران پرســپولیس 
می گفتند پولی ندارند تا به کالدرون 

بدهند، ۱۵۰ هزار دلار به عنوان پیش 
پرداخت گرفت تا به ایران بیاید. مدیر 
وقت پرســپولیس آن روزها در مورد 
خرید جدید باشــگاه گفته بود: »این 
بازیکن خارجی  خرید بهترین خرید 
در تاریخ باشگاه پرسپولیس است که با 
چنین شرایطی با او قرارداد بسته ایم«.

استوکس بعد از آمدن به پرسپولیس 
فقط یک بار برای این تیم در لیگ برتر 
به میدان رفت کــه البته در آن بازی 
نقش به سزایی در نباختن پرسپولیس 

داشت؛ او که به عنوان بازیکن تعویضی 
در نیمــه دوم دربی به بازی آمده بود، 
در دقایق آخر بازی شوتش و واکنش 
دروازه بان  ضعیف حسین حســینی 
استقلال توپ را به بشار رسن رساند 
تا هافبک عراقی پرسپولیســی ها گل 
تساوی را برای این تیم بزند و شاگردان 
یحیی گل محمدی مقابل رقیب سنتی 
خود متحمل شکست نشوند. استوکس 
در ثانیه های پایانی بازی هم یک ضربه 
ایستگاهی دیدنی زد که با بدشانسی به 
گل تبدیل نشد. او علاوه بر یک بازی 
لیگ، در لیگ قهرمانان آسیا هم دو بار 
برای سرخپوشان به میدان رفت که در 
مجموع تنها ۳ بازی لباس پرسپولیس 

را برتن کرد.
آنتونــی اســتوکس علاوه بــر ۱۵۰ 
هــزار دلاری که در ابتــدای آمدنش 
به پرســپولیس از این باشگاه گرفته 
است، بعد از شــکایت از سرخپوشان 
به کمیته انضباطی فیفا و درخواست 
غرامت ۱۳۰ هــزار دلاری، در نهایت 
پرســپولیس را به پرداخت ۸۳ هزار 
دلار محکوم کرد. پرسپولیسی ها برای 
۳ بازی که این مهاجم اسکاتلندی به 
عنوان بازیکن تعویضی به زمین آمده 
اســت، ۲۳۳ هزار دلار به او پرداخت 
می کنند؛ هر بازی بیــش از ۷۷ هزار 

دلار!

شکست استقلال از تراکتور با دبل قنبری
مصــاف تراکتــور و اســتقلال در هفته 
پانزدهم رقابت های لیگ برتر با برتری ۲ 

گله شاگردان خمز به پایان رسید.
به گــزارش ایســنا، در چارچوب هفته 
پانزدهم رقابت های لیــگ برتر، دو تیم 
اســتقلال و تراکتور از ساعت ۱۴ امروز 

)جمعه( در ورزشــگاه شهید سلیمانی 
تبریز بــه مصاف هم رفتند که این بازی 
در پایان با پیروزی ۲ بر صفر تراکتوری ها 

به پایان رسید.
جایگاه در جدول: استقلال با ۲۷ امتیاز 
در جایگاه چهارم/ تراکتور با ۲۲ امتیاز در 

جایگاه ششم
محمد قنبری در دقیقه ۸۶ این مسابقه، 
روی نفوذ خود به نیمه زمین اســتقلال، 
 فرصــت هت تریــک کردن داشــت اما 
شوت این بازیکن از کنار دروازه به بیرون 

شرفت.
ورز
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درگاه پرداخت امن

تغییربیاموبهرنگدلخواهظرفچندثانیه
شرکت خودروسازی بی ام و در نمایشگاه 
 i امســال از مفهوم قریب الوقوع CES

Vision Dee خــود رونمایی کرد که 

یک خودروی مفهومی چشم نواز است 
که می تواند ظرف چند ثانیه رنگ خود 

را به ۳۲ رنگ متفاوت تغییر دهد.
به گزارش ایســنا، رئیس هیئت مدیره 
 )BMW(شرکت خودروســازی بی ام و
از   ۲۰۲۳  CES نمایشــگاه  در 
 i Vision Dee خــودروی مفهومــی
و همچنیــن ویژگی جدیــدی به نام 
 phygital (»نقاط لمســی فیجیتال«

touchpoints( رونمایی کرد.

خودرویی را با بدنه ای که رنگ آن تغییر 
می کند، تصــور کنیــد. خودرویی که 
می تواند تا ۳۲ رنگ مختلف را روی تمام 
بدنه و رینگ ها به خود بگیرد یا خود را با 
چند رنگ به طور همزمان نمایش دهد و 
حتی می تواند در اطراف پنجره های خود 

نمایه ای دیجیتال نشان دهد.
شــما به آینده سفر نکرده اید، بلکه این 
 i Vision Dee ویژگی موســوم بــه
شــرکت بی ام و است که اولین رونمایی 
 CES رســمی خود را در نمایشــگاه
۲۰۲۳ انجام داد و در سخنرانی اصلی این 
شرکت در نمایشگاه توسط الیور زیپس، 
رئیس هیئت مدیره بــی ام و به نمایش 
 Digital مخفــف Dee درآمــد. واژه
بــه   Emotional Experience

معنی تجربه احساســی دیجیتال است 
و هدفــش ایجاد پیونــدی قوی تر بین 
مردم و خودروهایشان است. این خودرو 
یک سدان ســایز متوسط و یک بی ام و 
کلاسیک است که با طیفی دیوانه وار از 

نوآوری های فناورانه همراه شده است.
نابغه هــای باواریایــی این بــار واقعاً از 
پیش نمایــش طرح هــا و فناوری های 
آتــی که به زودی وارد بازار می شــوند، 
فراتر رفته اند. زیپس در سخنرانی خود 
گفت: ما با i Vision Dee آنچه را که 
در هنگام ادغام ســخت افزار و نرم افزار 
ممکن اســت، به نمایش می گذاریم. به 
این ترتیب ما می توانیم از پتانسیل کامل 
دیجیتالی سازی برای تبدیل خودرو به 
یک همراه هوشمند استفاده کنیم. این 
آینده خودروها اســت و همچنین برای 

بی ام و تلفیقی از تجربه مجازی با لذت 
واقعی رانندگی است.

یک تحول قابل توجه در فناوری تغییر رنگ 
E-Ink

قبل از این که بخواهیم به جزئیات دقیق 
این ویژگی جدید بپردازیم، اجازه دهید 
به نمایشــگاه CES ۲۰۲۲ نگاه کنیم، 
 iX Flow زمانی که بــی ام و از ویژگی
رونمایی کرد. این خــودروی مفهومی 
دارای پنل هایی در بدنــه خود بود که 
مانند آفتاب پرســت بود و رنگ ها را با 
استفاده از فناوری الکتروفورتیک تغییر 
مــی داد. از آن زمــان، همــان گروه به 
رهبری استلا کلارک، رئیس این پروژه 
و مغز متفکر پشــت این ایــده به طور 
شــبانه روزی روی فناوری تغییر رنگ 
 ۲۰۲۲ CES که در نمایشگاه E-Ink

معرفی شد، کار کردند و نتیجه آن روی 
بدنه Dee مشهود است.

به گفته بی ام و، i Vision Dee نسخه 
تکامل یافته این فناوری است. بدنه این 
مفهوم به ۲۴۰ بخش جوهر الکترونیکی 
تقسیم شده است که هر کدام را می توان 
مجزا کنترل کرد. همانطور که قبلا ذکر 
شد، ۳۲ رنگ در سراسر طیف را می توان 
نمایش داد. ضمن اینکه رینگ های چرخ 
نیز می توانند با این تغییر زنگ همراهی 
کنند. بی ام و همچنیــن اضافه کرد که 
این اولین باری اســت کــه E-Ink در 
تمام قسمت های بیرونی خودرو استفاده 
می شــود و خبر خوب این که به زودی 
می تواند تجاری ســازی شود و به دست 

مصرف کنندگان برسد.
»فیجیتال« و توانایی واکنش

بی ام و یک اصطلاح جدید برای توضیح 
ادغام عناصر فیزیکی و دیجیتالی در این 
ویژگی ایجاد کرده است که »فیجیتال« 
نام دارد و در سراسر خودرو پخش شده 
اســت. این ویژگی در چراغ های جلو و 
جلوپنجره Dee که مانند یک چهره با 

یک صدای مجازی است، مشهود است.
بی ام و این ویژگی را به عنوان یک نماد 
فیجیتال بر روی یک سطح یکنواخت 
توصیف می کند که به وسیله نقلیه اجازه 
می دهد حالات مختلف چهره را تولید 

کند.

گروهی از محققان با همکاری پژوهشگران ایرانی داربست هایی سلامت
از مواد نانو ابداع کرده اند که در مهندسی بافت استخوان کارآمد 

هستند و به احیای آن نیز کمک می کنند.
به گزارش خبرنگار مهر، مهندسی بافت استخوان برای غلبه بر 

مشکلات راهبردهای درمانی فعلی توسعه یافته است.
مهندسی بافت با ترکیب موادزیستی، عوامل فعال و فاکتورهای 
رشد، ســلول ها و نانومواد، امکان ایجاد ساختارهای جدیدی را 
فراهم می کند که به تقویت بازسازی استخوان منجر می شوند.

در همین راستا گروهی از محققان با همکاری علیرضا دولتشاهی 
پیــروز و نیره طائب نیا از اســید 
هیالورونیک و آلژینات برای ایجاد 
هیدروژل های فعال بیولوژیکی و 
از نانــورس مونت موریلونیت برای 
تقویت و تثبیت آنها استفاده کردند 
تا بافت استخوان را مهندسی کنند.

نانورس ها در حقیقت نانوذراتی از 
جنس سیلیکات معدنی لایه ای هستند. محققان با کمک سلول 
های بنیادی مزانشیمی در شرایط آزمایشگاهی) به ویژه آنهایی 
که با نانورس تقویت شده بودند( داربست هایی ابداع کردند که 
زیست سازگار و استخوان ساز بودند و حتی در نبود واسطه های 

متمایز امکان کانی سازی را فراهم می کردند.
علاوه بــر آن، تحقیق روی موجودات زنده برای نشــان دادن 
پتانسیل هیدروژل ها جهت ترمیم استخوان و فعالیت به عنوان 
 ۱-SDF یک حامل ســلول و پلتفرم های انتقال دهنده برای

انجام شد.
یک تحقیق in vivo نیز برای ایجاد پتانسیل هیدروژل ها برای 
ترمیم استخوان و عمل به عنوان حامل سلولی و بسترهای ارائه 

SDF-۱ )فاکتور ۱ مشتق از سلول استرومال(انجام شد.

داربست های نانویی برای احیای بافت استخوان تولید شد


